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Darłowo, dnia 21 czerwca 2018 roku 
 
 
BR.0002.6.2018 

 
 

Protokół Nr XLIX/2018 
z XLIX Sesji VII kadencji Rady Gminy Darłowo 

z dnia 21 czerwca 2018 roku 
pod przewodnictwem 

Pana Grzegorza Hejno – Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo 
 
 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Darłowo. 
Przewodniczący rozpoczął obrady sesji o godzinie 1000, a zakończył o godzinie 1415. 
 
 
Na ustawowy stan 15 Radnych w chwili rozpoczęcia w sesji uczestniczyło 11 Radnych, co 
stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
 
/Lista obecności Radnych na posiedzeniuXLIX sesji VII kadencji Rady Gminy Darłowo w dniu 21 czerwca 
2018 roku stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu/ 
 
Radny Dariusz Bańczewski – był nieobecny,usprawiedliwiony. 
Radny Sławomir Dobrzański – spóźnił się. 
Radny Łukasz Robak – był nieobecny,usprawiedliwiony. 
Radny Edmund Surdel – był nieobecny,usprawiedliwiony.  
 
 
W sesji udział wzięli również Sołtysi Sołectw Gminy Darłowo. 
 
/Lista obecności Sołtysów Sołectw Gminy Darłowo stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
Pan Radosław Głażewski – Wójt Gminy Darłowo; 
Pani Joanna Stępień – Radca Prawny; 
Pani Violetta Kolanek – Skarbnik Gminy Darłowo; 
Pani Anna Szynkowska-Borkowska – Sekretarz Gminy; 
Pani Anna Zatorska– Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie; 
Pan Włodzimierz Błaszczak – Prezes Gminnego Zakładu Użyteczności Publicznej Sp. z o. o. w Krupach; 
Pani Małgorzata Maniuk -Radowiec – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Sławnie; 
Pani Izabela Sielska – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa.  
Pan Jan Górski – Dyrektor OR KRUS w Koszalinie; 
Pięć par małżeńskich obchodzących jubileusz Wieloletniego Pożycia Małżeńskiego.  
Mieszkańcy Gminy Darłowo; 
 
/Lista obecności zaproszonych gości stanowi załączniki Nr 3a oraz 3b do niniejszego protokołu/ 
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Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do powołania 
sekretarza obrad dzisiejszej sesji. 
Na Sekretarza obrad powołano Radnego Pana Michała Górskiego. 
W głosowaniu wzięło udział 11 Radnych, głosując: 
10 głosów za, 
0 głosów przeciw, 
1 głos wstrzymujący. 

 
Na protokolantkę Pan Przewodniczący powołał Panią Iwonę Kowalską. 
 
 
 
 

Pani Teresa Żebrowska Kierownik Urzędu Stanu Cywilnego kierując słowa do 
Szanownych Jubilatów: państwa Zofii i Eugeniusza Krakowiak, państwa Ireny i Romana 
Rogozińskich, państwa Janiny i Olesława Sadowy, państwa Zofii i Stanisława Dąbrowskich 
oraz państwa Edwardy i Stefana Adamczyk powiedziała im, że spotkaliśmy się dzisiaj by w 
sposób szczególny uczcić piękny jubileusz małżeństwa. Pięćdziesiątą rocznicę zawarcia 
związku małżeńskiego, czyli ZŁOTE GODY.  

„Minęło 50 lat od chwili, kiedy połączyliście Państwo swój los. Kiedy wiedzeni 
uczuciem i wzajemną ufnością powiedzieliście sobie sowo „Tak” i włożyliście obrączki. 
Jakże wielka to była ufność skoro tej przysięgi dotrzymaliście do dnia dzisiejszego. 
Zawierając małżeństwo byliście państwo ludźmi bardzo młodymi. Na pewno nie bez obaw 
podejmowaliście decyzje o wspólnej drodze przez życie i wynikającej z tego faktu 
odpowiedzialności. Czasy, w których przyszło wam budować własny dom nie były ani łatwe 
ze względów politycznych ani gospodarczych. Mimo wszystkich trudności z jakimi przyszło 
się wam borykać stworzyliście rodzinny dom, wychowaliście i wykształciliście dzieci, 
dochowaliście się wnuków a nawet prawnuków. Wasz zapał i poczucie odpowiedzialności za 
rodzinę pozwoliły budować lepszą przyszłość zarówno dla najbliższych, jak i dla lokalnej 
społeczności. To dzięki miedzy innymi waszej pracy nasza gmina rozrosła się i wypiękniała. 
Za dokonania waszego dotychczasowego życia dzisiaj serdecznie dziękujemy wam szanowni 
jubilaci. 

Ad. 1.3.  
Uroczyste wręczenie 

 Medali za Długoletnie Pożycie Małżeńskie  
 
Pan Grzegorz Hejno – Przewodniczący Rady Gminy Darłowo oddał głos panu wójtowi. 
 
Pan Radosław Głażewski – Wójt Gminy Darłowo powiedział, że za chwilę poprosi panią 
Teresę Żebrowską, żeby w pierwszej chwili złożyła od pana Prezydenta życzenia i te miłe 
słowa Państwu przekazała.  

Pół wieku temu zdecydowaliście się na tworzenie tej niezwykłej więzi – wspólnej 
drogi. Poszliście nią trzymając się za ręce i nigdy nie puściliście tego małżeńskiego uścisku. 
Dlatego dotarliście do tak dalekiej stacji o nazwie ZŁOTE GODY. Chociaż przebyliście 
drugą podróż wiele jeszcze przed wami. Życie bowiem jest długie i ciekawe kiedy ma się je z 
kim dzielić. Dziś jest szczególny dzień. Uświadamiamy sobie wszyscy jaką moc ma miłość i 
przywiązanie do drugiego człowieka. Jaką piękną rzeczą jest kochać i być kochanym. W 
dzisiejszym zaganianym świecie, gdzie wartości takie jak: lojalność, zgoda, kompromis, 
romantyzm, są wielu współczesnym młodym ludziom obce. Wy stanowicie swoiste 
świadectwo na to, że miłość zwycięży wszystko. Jesteśmy szczęśliwi, że mamy przed sobą 
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kobiety i mężczyzn w tak doniosłej chwili życia w akcie prawdziwej miłości. Życiowa miłość 
bowiem to nie ta, która nie wytrzymuje próby czasu, ale ta, która pomimo upływających lat 
trwa nadal, bo najważniejszym bogactwem i złotem tego świata jest serce ukochanego 
człowieka.  

Pięćdziesiąt wspólnie spędzonych lat to także wspaniały przykład do naśladowania dla 
waszych dzieci, wnuków i wszystkich młodych ludzi. Wieloletnim małżeństwem, 
wzajemnym poszanowaniem i przywiązaniem świadczycie, że rodzina jest najważniejszą 
wartością w życiu człowieka.To właśnie dlatego Jubileusz Złotych Godów cieszy się tak 
wielkim poważaniem i szacunkiem społecznym.  

Z okazji jubileuszu 50-lecia pożycia małżeńskiego pani Teresa Zebrowska złożyła 
jubilatom życzenia aby ich miłość trwała nadal jeszcze przez wiele szczęśliwych i pogodnych 
lat.  

Dla odświeżenia w pamięci tych uroczystości sprzed pięćdziesięciu lat jubilaci złożyli 
sobie wzajemnie podziękowania i zapewnienia.  

 
Pani Teresa Żebrowska przeczytała rotę.  
Jubilaci złożyli sobie wzajemne podziękowania. 
 
Na sali obrad rozległy się głośne oklaski.  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo wręczył Jubilatom Medale za 

długoletnie pożycie małżeńskie, które zostały przyznane przez Prezydenta Rzeczypospolitej 
Polskiej pana Andrzeja Dudę.  

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że mamy tu pięć 
wspaniałych małżeństw. Każde małżeństwo można do czegoś porównać. Panie w 
małżeństwie przeważnie są tą drogą do szczęścia. Czasami krętą, czasami mają trudne chwile, 
ale prowadzą do określonego celu. Tym celem jest szczęście, jest miłość. Panowie są 
fundamentem. Fundamentem, na którym budujemy swój dom – fundamentem bezpieczeństwa 
i założenia rodziny. Wspólne życie jest jak jazda na rowerze po tej drodze – czasami powolne 
ale zawsze prowadzi do celu, ale czasami jest to istna jazda bez trzymanki, bo kto powiedział, 
że miłość ma być spokojna. Pan wójt życzył Państwu Jubilatom, żeby tym „rowerem” cały 
czas podążali, byli jednością, byli tą miłością. I tego Państwu życzył, żeby ta ich nieustanna 
miłość prowadziła ich do osiągnięcia szczytów tych w życiu osobistym.  

Pan Wójtzłożył Szanownym Jubilatom dużo zdrowia i radości przede wszystkim z 
pobytu z państwem ale także i rodziną.   

Życzenia również składali radni oraz członkowie rodzin jubilatów, którzy o nich 
pamiętają.  

Przy tym pan wójt wraz z radnymi, sołtysami i członkami rodzin obdarowali Jubilatów 
pięknymi bukietami kwiatów oraz upominkami. 

 
Na sali obrad rozległy się bardzo głośne oklaski.  
 
Obecni przy tej szczególnej uroczystości zaśpiewali Szanownym Jubilatom „Sto lat”.  

 
 

Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo  
zarządził 15-minutową przerwę organizacyjną. 

 
 

Po przerwie obecnych na sesji było 12 radnych,  
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co stanowi kworumdo podejmowania uchwał. 
 

(Na sesję przybył pan radny Sławomir Dobrzański) 
 
 
 
 
Ad. 1.4.  
Ustalenie  porządku obrad. 
 
Pan Przewodniczący przypomniał, że proponowany porządek obrad radni otrzymali wraz                
z zawiadomieniami na dzisiejszą sesję.  
 
/Proponowany porządek obrad Radni otrzymali wraz z zawiadomieniami na XLIX Sesję Rady Gminy Darłowo. 
Porządek obrad wraz z zawiadomieniem stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu/ 
 
Ponadto Pan Przewodniczący poinformował, że co najmniej na siedem dni przed planowaną 
sesją na podstawie art. 20 ust. 5 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym 
otrzymał od Wójta Gminy Darłowo 

1) projekt uchwały w sprawiewyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Darłowo do 
projektu pod nazwą „Budowa szlaku kajakowego na Jeziorze Kopań” w ramach 
działania 4.9 Rozwój zasobów endogenicznych Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego na lata 2014-2020.               
Druk Nr 12/2018XLIX 

wnioski o wprowadzenie do porządku obrad kolejnych 
projektów uchwał: 
 

2) projekt uchwały w sprawiewyrażenia zgody na współdziałanie z innymi 
podmiotami przez zawarcie umowy partnerskiej w zakresie realizacji 
przedsięwzięcia pod nazwą „Budowa szlaku kajakowego na Jeziorze Kopań”. 
Druk Nr 13/2018XLIX 

3) projekt uchwały w sprawieprzyjęcia Planu działania Gminy Darłowo „Unikatowe 
walory Gminy Darłowo” wskazującego projekty oparte na endogenicznym 
potencjale obszaru gminy tworzącym produkty turystyczne. Druk Nr 14/2018XLIX 

4) projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIV.219.2016 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 13 września 2016 roku w sprawie przyjęcia Planu działania 
Gminy Darłowo wskazującego projekty oparte na endogenicznym potencjale 
obszaru gminy tworzącym produkty turystyczne. Druk Nr 15/2018XLIX 

5) projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2018 rok.  
Druk Nr 16/2018XLIX 

6) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Darłowo na lata 2018-2028. Druk Nr 17/2018XLIX 

 
 
/wnioski Wójta o wprowadzenie uchwał do porządku obrad stanowią załączniki nr 5 i 6 do niniejszego 
protokołu/ 
 
 
Innych wniosków do porządku obrad nie było.  
 
Wobec braku kolejnych wniosków Pan Przewodniczący przystąpił do głosowania nad 
wprowadzeniem do porządku obrad sesji kolejnych projektów uchwał.  
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Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że za wprowadzeniem 
projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Darłowo do 
projektu pod nazwą „Budowa szlaku kajakowego na Jeziorze Kopań” w ramach 
działania 4.9 Rozwój zasobów endogenicznych Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Zachodniopomorskiego na lata 2014-2020 Druk Nr 12/2018XLIX było  
12 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
więc projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że za wprowadzeniem 
projektu uchwały w sprawiewyrażenia zgody na współdziałanie z innymi podmiotami 
przez zawarcie umowy partnerskiej w zakresie realizacji przedsięwzięcia pod nazwą 
„Budowa szlaku kajakowego na Jeziorze Kopań”Druk Nr 13/2018XLIX było  
12 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
więc projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że za wprowadzeniem 
projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu działania Gminy Darłowo „Unikatowe 
walory Gminy Darłowo” wskazującego projekty oparte na endogenicznym potencjale 
obszaru gminy tworzącym produkty turystyczneDruk Nr 14/2018XLIX było  
12 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
więc projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że za wprowadzeniem 
projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIV.219.2016 Rady Gminy Darłowo z 
dnia 13 września 2016 roku w sprawie przyjęcia Planu działania Gminy Darłowo 
wskazującego projekty oparte na endogenicznym potencjale obszaru gminy tworzącym 
produkty turystyczneDruk Nr 15/2018XLIX było  
12 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
więc projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że za wprowadzeniem 
projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2018 rok                                   
Druk Nr 16/2018XLIX było  
12 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
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więc projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że za wprowadzeniem 
projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Darłowo 
na lata 2018-2028 Druk Nr 17/2018XLIX było  
12 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
więc projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
 
Porządek Obrad przedstawia się następująco:  
 
Porządek obrad: 
1. Sprawy organizacyjne:  
1.1. Otwarcie sesji. 
1.2. Stwierdzenie quorum. 
1.3.Uroczyste Wręczenie Medali za długoletnie pożycie małżeńskie. 
1.4. Ustalenie  porządku obrad. 
1.5. Przyjęcie protokołu z dnia 18 maja 2018 roku z XLVIII sesji VII kadencji Rady Gminy Darłowo. 
2. Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz z podaniem aktualnej 
sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 
3. Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo między sesjami. 
4. Interpelacje Radnych.                                                                                                                                                        
5. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na XLVIII sesji Rady Gminy Darłowo oraz w okresie 
między sesjami.                                    
6. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami. 
7. TRYBUNA OBYWATELSKA. 
8. Czas dla samorządu.  
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawierozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2017 rok. Druk Nr 1/2018XLIX 
10. Rozpatrzenie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo w sprawie udzielenia Wójtowi 
Gminy Darłowo absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2017 rok.  Druk Nr 2/2018XLIX oraz 
projektu uchwały w sprawieudzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Darłowo za 2017 rok. Druk Nr 
3/2018XLIX 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Darłowo.                            
Druk Nr 4/2018XLIX 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXV.233.2016 Rady Gminy Darłowo z dnia 
17 października 2016 roku w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków stanowiących dochody budżetu 
Gminy Darłowo za pomocą innego instrumentu płatniczego. Druk Nr 5/2018XLIX 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny na rzecz 
Gminy Darłowo nieruchomości stanowiącej własność osoby fizycznej i prawnej (dotyczy działki nr 309/20 
w obrębie Bobolin).Druk Nr 6/2018XLIX 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. Druk Nr 7/2018XLIX 
15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad udzielania rozmiaru obniżek oraz przyznawania 
zwolnienia od realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym 
powierzono stanowisko kierownicze. Druk Nr 8/2018XLIX 
16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu wynagradzania nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Darłowo. Druk Nr 9/2018XLIX 
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17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ograniczenia czasu funkcjonowania instalacji lub 
korzystania z urządzeń, z których emitowany hałas może negatywnie oddziaływać na środowisko na 
obszarze strefy ochronnej „A” Uzdrowiska Dąbki, gm. Darłowo. Druk Nr 10/2018XLIX 
18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXII/186/2012 Rady Gminy Darłowo 
z dnia 8 sierpnia 2012 r. w sprawie wysokości opłat za zajęcie pasa drogowego. Druk Nr 11/2018XLIX 
19.Wolne wnioski i zapytania. 
20. Zakończenie sesji. 
 
 

Porządek Obrad po przyjętych zmianach przedstawia się następująco:  
 
Punkt 19 otrzymuje brzmienie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiewyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Darłowo do projektu 
pod nazwą „Budowa szlaku kajakowego na Jeziorze Kopań” w ramach działania 4.9 Rozwój zasobów 
endogenicznych Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego na lata 2014-
2020. Druk Nr 12/2018XLIX 

Punkt 20 otrzymuje brzmienie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiewyrażenia zgody na współdziałanie z innymi podmiotami przez 
zawarcie umowy partnerskiej w zakresie realizacji przedsięwzięcia pod nazwą „Budowa szlaku 
kajakowego na Jeziorze Kopań”. Druk Nr 13/2018XLIX 

Punkt 21 otrzymuje brzmienie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawieprzyjęcia Planu działania Gminy Darłowo „Unikatowe walory 
Gminy Darłowo” wskazującego projekty oparte na endogenicznym potencjale obszaru gminy tworzącym 
produkty turystyczne. Druk Nr 14/2018XLIX 

Punkt 22 otrzymuje brzmienie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIV.219.2016 Rady Gminy Darłowo z 
dnia 13 września 2016 r. w sprawie przyjęcia Planu działania Gminy Darłowo wskazującego projekty 
oparte na endogenicznym potencjale obszaru gminy tworzącym produkty turystyczne. Druk Nr 
15/2018XLIX 

Punkt 23 otrzymuje brzmienie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiezmian w budżecie Gminy Darłowo na 2018 rok.Druk Nr 
16/2018XLIX 

Punkt 24 otrzymuje brzmienie: 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiezmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Darłowo na 
lata 2018-2028. Druk Nr 17/2018XLIX 

Punkt 25 otrzymuje brzmienie: 
Wolne wnioski i zapytania. 

Punkt 26 otrzymuje brzmienie: 
Zakończenie sesji. 

 
 



Strona 8 z 48 
 

 
 
 
Za przyjęciem proponowanego porządku obrad dzisiejszej sesji wraz ze zgłoszonymi 
zmianamibyło:  
12 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących.  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że porządek sesji został 
przyjęty wraz ze zgłoszonymi zmianami. 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 1.5. 
Przyjęcie protokołu z dnia 18 maja 2018 roku z XLVIII sesji VII kadencji Rady Gminy 
Darłowo. 
Protokół był wyłożony do wglądu w Biurze Rady. Nikt nie zgłosił uwag do tego protokołu. 
Pan Przewodniczący podpisał protokół bez uwag.  
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 
 

W dniu 23 maja 2018 roku odbyło się jedno ze spotkań z firmą „Olszewscy i synowie” 
w sprawie budowy Centrum Sportów Wodnych. Tych spotkań jest bardzo dużo, prawie co 
dwa tygodnie w sprawie szczegółów tej inwestycji. Inwestycja idzie zgodnie z 
harmonogramem. Na dzień dzisiejszy jesteśmy zadowoleni z wykonania prac przy tej 
inwestycji. W pewnym momencie wynikła taka sytuacja, że nagle poziom wody w Jeziorze 
Bukowo dramatycznie opadł. Poinformowane zostały WODY POLSKIE. Jeszcze takiego 
niskiego poziomu wody tam  nie było. Skutkowało to, że przekop był przekopany i zbyt 

Ad. 2.  
Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz                       
z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 
 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił sprawozdanie oraz 
aktualną sytuację finansową Gminy Darłowo.  

 
Pan wójt powiedział, że w dniu 22 maja br. spotkał się ze Związkami Zawodowymi 

Nauczycieli w celu uzgodnienia i dostosowania oczekiwań nauczycieli w sprawie 
opracowania regulaminu wynagradzania nauczycieli, który zostanie dzisiaj przedstawiony 
radzie, ale także w sprawie dodatkowych godzin, które zostały dołożone dyrektorom i 
zastępcom dyrektorów. Jest to spowodowane tym, że mamy obowiązek ustawowy te uchwały 
uzgodnić ze Związkami Zawodowymi. Rozmowy były bardzo miłe i rzeczowe. Gmina 
przystała na bardzo wiele oczekiwań ze strony Związków Zawodowych. Częściowo 
wypracowaliśmy wspólny konsensus.  
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mocny był wyp ływ wody z jezio ra.  My zgło siliśmy to  o d razu  d o  WÓD POLSKICH i 
sytuacja jest opanowana. Poziom wody powoli się podnosi.  

 
W dniu 24 maja 2018 roku pan wójt spotkał się z panem Tomaszem Sobierajem 

Wicemarszałkiem Województwa Zachodniopomorskiego w celu podpisania umowy na 
przebudowę drogi gminnej Cisowo – Kopnica – Zakrzewo – Drozdowo, etap II, odcinek 2,4 
km. Droga jest wykonywana. Za miesiąc czasu ta droga będzie już zakończona. W przyszłym 
tygodniu będą wylewki asfaltu i prace porządkujące. Także jest bliżej jak dalej. W tym roku 
nam pogoda się spisała. W przyszłym tygodniu pan wójt spotka się również z panem 
wicemarszałkiem i tu poprosi także sołtysów na te spotkanie, którzy zdobyli Granty Sołeckie. 
Są to Sołectwa: Domasławice, Zakrzewo i Rusko. We wtorek jeszcze powiadomimy o tym 
spotkaniu.  

 
W dniu 28 maja 2018 roku odbyło się spotkanie z Prezesem firmy Krężel dotyczące 

uzgodnień budowy drogi, którą mamy z Funduszu Wspierania Dróg Gminnych i 
Powiatowych. Dofinansowanie zdobyliśmy z Urzędu Marszałkowskiego. Tu już po 
wygranym przetargu uzgodnione zostały terminy wykonania. Firma już działa w terenie i 
część kanalizacji jest już wymieniona i położona.  

 
W dniu 6 czerwca 2018 roku było spotkanie pana Przewodniczącego Rady Gminy z 

panem Sołtysem z miejscowości Kopań oraz mieszkańcami Cisowa i Kopań w sprawie drogi 
powiatowej na odcinku Cisowo – Kopań. Pan wójt powiedział, że temat dróg powiatowych 
jest bardzo gorącym tematem w naszej gminie. Jest szereg tutaj inwestycji powiatowych, 
które wymagają dużych nakładów. Jest Program Rozbudowy Dróg Lokalnych Gminnych i 
Powiatowych i tu takie pismo także zostało wystosowane do pana starosty wskazujące 
określone drogi, które gmina widzi, o które powiat mógłby składać o dofinansowanie w 
ramach tego programu. Gmina w żaden sposób nie odstępuje od deklaracji, że pomożemy na 
ile będziemy mogli powiatowi w realizacji inwestycji, aczkolwiek beneficjentem musi być 
powiat. Dla przypomnienia w ramach tego programu powiat ma dwie możliwości złożenia na 
rok na dwie drogi a gmina ma na jedną. My żadnych swoich możliwości w tym zakresie nie 
straciliśmy. Na wszystkie drogi, na które były wnioski składane uzyskaliśmy dofinansowanie 
w tej kadencji i one są na dzień dzisiejszy realizowane.  

 
W dniu 13 czerwca pan wójt spotkał się z firmą, która planuje zakup działki w 

Dąbkach od osoby prawnej. Szykuje się bardzo duża inwestycja. Będą to prawdopodobnie 
apartamenty na wynajem. Firma jest zainteresowana. Zaznaczyliśmy, że jest to oczywiście 
strefa uzdrowiskowa, więc prosiliśmy, żeby to wkomponowało się w ten klimat Uzdrowiska 
Dąbki.   

 
W dniu 14 czerwca 2018 roku pan wójt spotkał się ze Starostą Wojciechem 

Wiśniowskim. Poruszyli bardzo trudne tematy dotyczące tych dróg powiatowych ale i tak 
dróg powiatowych przy których moglibyśmy skorzystać z innych programów jak Funduszu 
Ochrony Gruntów Rolnych. Pan wójt powiedział, że przy współpracy gminy i powiatu 
chcemy robić nie tylko drogi główne. Pan wójt powiedział, że cały czas myśli o drodze 
Borzyszkowo – Krupy, która wymaga naprawdę bardzo dużego nakładu, jest drogą 
powiatową. Nie musi ona być wykonana w technologii asfaltowej. Może być jako droga 
wykonana z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych. Starosta widzi nasze potrzeby. Wiele dróg 
gminnych ma się znaleźć w planie i trzymamy go za słowo.  
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W dniu 21 maja 2018 pan wójt był w Nadleśnictwie Sławno, w celu podpisania 
porozumienia w sprawie współfinansowania drogi gminnej 150018Z jest to droga w 
miejscowości Słowino. Tutaj kawałek drogi w technologii o powierzchni bitumicznej będzie 
wykonany na odcinku ponad 200 metrów. Jest to droga, która w dużej mierze służy 
mieszkańcom naszej gminy, ale także służy Lasom Państwowym. Na tę drogę dostaniemy 
dofinansowanie 50 000,00 zł od Nadleśnictwa.  

 
W dniu 25 maja 2018 roku pan wójt uczestniczył wraz z panią Sołtys Krystyną 

Krakowiak w Gali Super Samorząd 2018 na Zamku Królewskim w Warszawie. Pan wójt 
powiedział, że bardzo się cieszy i dziękuje pani Sołtys Krakowiak, bo to dzięki niej i jej 
zaangażowaniu powstało oznakowanie w miejscowości i oczywiście tu gmina też w 
porozumieniu pomogła uzupełnić te oznakowanie. Pan wójt powiedział, że cieszy się, że pani 
Sołtys wystąpiła o tę nagrodę dla Gminy i cieszy się, że nasza gmina została nominowana, ale 
niestety się nie udało, ale będziemy dalej pracować nad tym.  

 
W dniu 28 maja 2018 roku pan wójt z panem Przewodniczącym był w Urzędzie 

Morskim w sprawie uzgodnień inwestycji budowy przystani kajakowej, ale także innych 
inwestycji, które powinny być wykonywane przez Urząd Morski na terenie naszej gminy. 
Mamy bardzo dużo brzegu morskiego, bo to jest 25 kilometrów i niestety przykro aż 
powiedzieć, że przez te cztery lata mało co przez Urząd Morski było wykonane. Pan wójt 
powiedział, że tutaj prosił o refulację terenu przede wszystkim w miejscowości Wicie. Pan 
wójt powiedział, że w tej sprawie otrzymał odpowiedź, że jeżeli będą środki. Pan wójt 
powiedział, że nie ukrywa, że ta odpowiedź go nie uspokoiła. Z tego co wie, to w tym roku 
ciężko będzie Urzędowi Morskiemu na refulację brzegu morskiego w miejscowości Wicie.  

 
W dniu 4 czerwca 2018 roku w Sławnie było podpisanie umowy z Marszałkiem 

Województwa Zachodniopomorskiego z panem Olgierdem Geblewiczem i z pozostałymi 
wójtami i burmistrzami naszego powiatu i z panem Starostą w sprawie funkcjonowania 
połączenia na trasie Sławno – Darłowo. (dotyczy szynobusa) Pan wójt powiedział, że tu chciał 
jeszcze raz podziękować sołtysom zwłaszcza Sińczycy, Starego Jarosławia i Nowego 
Jarosławia za to, że zebrali te podpisy i tutaj łącznie z pismem z Urzędu Gminy zostały one 
wysłane do pana Marszałka. Sukces ma wielu ojców, ale w części ten sukces był nasz. Pan 
wójt powiedział, że nie ukrywa, ze pisaliśmy o całoroczne uruchomienie tego pociągu 
oczywiście jest sezonowe. Będzie także pozasezonowe do końca roku. Pan wójt bardzo prosił 
o korzystanie z tego pociągu żeby to się jednak opłaciło i żeby ta kolej nie została w 
przyszłości zawieszona.  

 
W dniu 7 czerwca 2018 roku pan wójt było zwyczajne walne spółki w Sławnie. Tam 

mamy jeden udział i także wójt jest zapraszany.  
 
W dniu 13 czerwca 2018 roku wójt z panią skarbnik byli w Banku Gospodarstwa 

Krajowego w Szczecinie w celu uzgodnienia warunków umowy na dofinansowanie z 
Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. Dotyczy to danej inwestycji.  

 
W okresie miedzy sesjami pan wójt uczestniczył także w wielu imprezach. Jest to na 

przykład w dniu 22 maja 2018 roku Zarząd OSP. 24 maja 2018 roku jest Sztafeta Życia 
organizowana przez Amazonki. Sztafeta była z Dąbek do Darłowa. W dniu 24 maja było 
zebranie w miejscowości Dobiesław z mieszkańcami. W dniu 24 maja wójt również 
uczestniczył w konkursie organizowanym przez świetlice w szkole podstawowej. Był to 
konkurs pod tytułem: „Ludzie Morza”. Piękne prace dzieci wykonały w ramach tego 
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konkursu. W dniu 22 maja 2018 roku było 70-lecie Straży Pożarnej w Kowalewicach. Tu 
wójt pochwalił OSP za profesjonalne jak zawsze przygotowanie tej uroczystości. To jest 
bardzo fajna i miła okazja spotkać się ze wszystkimi strażakami, porozmawiać a także uczcić 
ten jubileusz.  

 
W dniu 2 czerwca 2018 roku w Dąbkach odbywały się Mistrzostwa Zrzeszenia LZS o 

Puchar Polski w Kolarstwie Szosowym. W imieniu samorządu wójt wręczał medale.  
 
W dniu 4 czerwca wójt uczestniczył także w Koszalinie imprezie w której uczestniczył 

także Marszałek. Były to Dni Samorządu Terytorialnego. Tu z okazji Dnia Samorządowca 
było specjalne spotkanie z Marszałkiem.  

 
W dniu 5 czerwca było wspólne spotkanie komisji resortowych rady gminy, w którym 

wójt uczestniczył oraz spotkanie komisji Rewizyjnej.  
 
W dniu 7 czerwca było rozdanie nagród w Powiatowym Konkursie Informatycznym w 

Szkole w Starym Jarosławiu.  
 
W dniu 8 czerwca był Powiatowy Piknik Osób Niepełnosprawnych „Dni Razem”, w 

którym wójt uczestniczył. Także w dniu 8 czerwca była też fajna impreza organizowana przez 
Bibliotekę „Noc Bibliotek w Dąbkach”, gdzie wójt czytał dzieciom książki na dobranoc. Pan 
wójt powiedział, że bardzo mu się to podobało i była fajna miła atmosfera.  

 
W dniu 11 czerwca odbyła się Debata Równości z mieszkańcami w ramach działania 

urzędu i to jest w ramach równouprawnienia kobiet. Była to debata w świetlicy w Cisowie.  
 
W dniu 16 czerwca odbyły się gminne zawody sportowo-pożarnicze jednostek OSP z 

terenu gminy Darłowo w Barzowicach. Tu pan wójt podziękował panu radnemu Piotrowi 
Szewczykowskiemu za organizację. Była tez jednostka z Sulimic. Była bardzo miła atmosfera 
i wspaniała pogoda.  

 
Wczoraj pan wójt uczestniczył wraz z radnymi w otwarciu Sali gimnastycznej w 

Kopnicy, w udanym przedsięwzięciu, które będzie służyło naszym mieszkańcom a przede 
wszystkim dzieciom z danego obwodu. Wczoraj także odbyło się rozdanie stypendiów 
szkolnych. Wczoraj także było rozdanie nagród w konkursie, który był organizowany przez 
świetlice „Żyj z energią” na temat odnawialnych źródeł energii.  

 
Szczegółowe sprawozdanie znajduje się w załączniku do protokołu.   

 
/Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie miedzy sesjami stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu/ 

 
Stan konta na rachunku podstawowym wynosi: 2 962 286,12 zł. Wydatki do 

poniesienia w najbliższych dniach to 659 981,65 zł. Są to: faktury za usługi i zakupy na kwotę 
łącznie 365 561,29 zł oraz dotacja dla szkól społecznych 294 420,36 zł.  
 
/aktualna sytuacja finansowa Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu/  
 
Na tym punkt zakończono.  
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Ad. 3.  
Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo między 
sesjami. 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił realizację uchwał Rady Gminy   
w okresie między sesjami. Na ostatniej sesji, która odbyła się w dniu 18 maja 2018 roku Rada 
Gminy uchwaliła 21 uchwał, które zostały wysłane do organów nadzoru. Nie wpłynęły do 
dnia dzisiejszego żadne rozstrzygnięcia nadzorcze wobec tych uchwał. Uchwały zostały 
przekazane do Kierowników referatów i jednostek organizacyjnych w celu realizacji.  
 
/sprawozdania z realizacji uchwał stanowią załączniki nr 9 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 

Pan Grzegorz Hejno zapytał czy Radni chcą zgłosić interpelacje. 
Interpelacji nikt nie zgłosił.   
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 

Ad.4. 
Interpelacje Radnych.  

Ad. 5.  
Odpowiedzi na interpelacje i wnioski  zgłoszone na XLVIII Sesji Rady Gminy Darłowo 
oraz   w okresie między sesjami.  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że w tym krótkim okresie między 
sesjami złożono 6 interpelacji – udzielono odpowiedzi na dwie interpelacje a cztery są w 
trakcie rozpatrywania. Sołtysi złożyli 4 wnioski. Udzielono odpowiedzi na 3 wnioski a jeden 
jest w trakcie rozpatrywania.  
 
/Sprawozdanie z odpowiedzi na interpelacje i wnioski stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 6.  
Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między 
sesjami.  
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił sprawozdanie                       
z  działalności w okresie między sesjami.  
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/Sprawozdanie stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 

Pan Sołtys Sołectwa Jeżyczki zapytał co dalej dzieje się z dzieckiem, które ukończyło 18 lat, 
czyli osiągnęło pełnoletność ale wiadomo, że chciałoby dalej studiować? Jak to wygląda? Kto 
dalej finansuje? 
 
Pani Dyrektor odpowiedziała jak to funkcjonuje. Przy tym poinformowała, że z każdym 
dzieckiem jest okazywany indywidualny plan usamodzielnienia. Jeśli dziecko chce się uczyć 
do 25 roku życia wypłacane są środki finansowe na naukę.  
 

Ad. 7.  
TRYBUNA OBYWATELSKA. 
 
W tym punkcie głos zabrali: 
 
Pani Małgorzata Maciuk – Radowiec Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w 
Sławnie zabrała głos w celu przybliżenia i rozpropagowania idei rodzicielstwa zastępczego. 
Rodzina zastępcza jest formą opieki zastępczej nad dzieckiem zastępująca dom rodzinny i jest 
to forma czasowa, czyli inna niż w przypadku rodziny adopcyjnej. O kwestii rodzin 
zastępczych decyduje sąd. Mówczyni wymieniła rodzaje rodzin zastępczych i je 
scharakteryzowała.Mówczyni przybliżyła także temat rodziny zawodowej z którą 
podpisywana jest umowa. Takich rodzin zawodowych na terenie powiatu mamy pięć. Jedna 
taka rodzina zastępcza zawodowa jest na terenie naszej gminy. Na terenie naszego powiatu 
łącznie mamy 87 rodzin zastępczych. Temat jest dynamiczny. Natomiast jeśli chodzi o dzieci 
jest ich 125 dzieci. Mówczyni powiedziała jakie warunki trzeba spełniać, żeby móc być 
rodziną zastępczą, kto może być rodziną zastępczą. Przy tym poinformowała standardach i o 
warunkach prawnych. Mówczyni przybliżyła także sprawy wsparcia finansowego, wsparcia 
specjalistycznego w postaci koordynatora, psychologa, pedagoga oraz dostępie do radcy 
prawnego.  
 
Pan radny Henryk Ignatowicz powiedział, że dobrze byłoby na początku rodzinom, które się 
decydują na taki krok uświadomić, że to nie są dziewczynki porządne z warkoczykami i 
chłopcy, tylko są to skrzywione często skrzywdzonedzieci, które przychodzą już z bagażem 
takich trudnych doświadczeń, takich traumatycznych wręcz.  
 
Pani Dyrektor PCPR w Sławnie powiedziała, że się zgadza się z tą jak najbardziej trafną 
uwagą. Pracownicy, którzy zajmują się tematem rozmów z rodziną zastępczą za każdym 
razem rozmawiają z kandydatami przekazują informację na tyle na ile mogą na temat dziecka. 
W związku z tym kandydat nie podejmuje tej decyzji w ciemno. Oczywiście kandydaci 
proszeni są o zachowywanie ogromnej dyskrecji. Pamiętają oczywiście o RODO. Jest to ich 
obowiązek wynikający z ustawy, żeby zgromadzić dokumenty wcześniej i przekazać na tyle 
ile to jest możliwe do rodziny zastępczej. Poza tym pani Dyrektor podziękowała za 
współpracę pani Kierownik GOPS w Darłowie, za ogromną pracę pracowników socjalnych 
na terenie. Mówczyni zacytowała także doświadczenia i przemyślenia rodzin zastępczych.  
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Pan Sołtys Sołectwa Jeżyczki zapytał jak wygląda dalej sprawa zameldowania jeśli takie 
dziecko jest zameldowane w rodzinie zastępczej?  
 
Pani Dyrektor odpowiedziała, że jeśli chodzi o kwestię dotycząca zamieszkania, to przepisy 
nie regulują w ogóle tej kwestii. Jeśli rodzina zastępcza deklaruje chęć i te dziecko chce 
zostać z tą rodziną zastępczą, ci państwo mają odpowiednie warunki, to dziecko jak 
najbardziej jako osoba dorosła może zamieszkiwać z rodzicami zastępczymi. Oni już nie mają 
statusu rodziny zastępczej. Bardziej to już wygląda na zasadzie zaprzyjaźnionej rodziny, która 
faktycznie miała udział w wychowywaniu dziecka. Jak się dobrze układa. Natomiast dzieje 
się to w ten sposób, że dzieci, które kończą 18 lat chcą iść gdzieś dalej, chcą przeżyć wiele 
sytuacji, niekoniecznie dobrych dla nich. Bardzo ciężko jest im wyperswadować pewne 
kwestie co jest dla nich dobre, bo nie chcą słuchać. Są różnego rodzaju kursy, na przykład 
zrobienie prawa jazdy w ramach pieczy i bardzo ciężko było zmotywować te dzieci było, 
żeby zrobili te prawo jazdy.  
 
Pan Sołtys Sołectwa Jeżyczki powiedział, że rozumie. Skoro dziecko ma już 18 lat i nie chce 
dalej uczyć się to już mamy od tego czasu ten problem.  
 
Pani Dyrektor powiedziała, że nie możemy zmusić osoby dorosłej do tego, żeby 
kontynuowała naukę. W momencie kiedy dziecko kończy 18 lat ono uzyskuje moc 
decydowania o sobie i nie jest pozbawione decyzji prawnej przed sądem, nie jest 
ubezwłasnowolnione. To nie jest tak, że one są same sobie pozostawione. Te osoby bardzo 
często wracają do domów rodzinnych. Mówczyni podziękowała za zadanie pytania.  
 
Pan Przewodniczący podziękował pani dyrektor za przedstawienie problemu radzie, sołtysom 
i wszystkim tutaj zgromadzonym osobom. Pan Przewodniczący udzielił głosu panu K. G., 
który zgłaszał chęć przemowy w trybunie obywatelskiej.  
 
Pan K. G. podziękował panu przewodniczącemu i powiedział, że przygotował sobie takie 
precyzyjne wystąpienie na piśmie, które przekaże do protokołu. Mówca przeczytał 
wystąpienie w sprawie awarii oczyszczalni ścieków w Wiekowie.  
 
/Pisemne wystąpienie pana K. G. w sprawie awarii oczyszczalni ścieków w Wiekowie stanowi załącznik nr 12 
do niniejszego protokołu/ 
 
Pan K. G. poruszył również temat sytuacji finansowej Gminy Darłowo. W tej sprawie 
również przekazał odczytane pisemne wystąpienie do protokołu.  
 
/Pisemne wystąpienie pana K. G. w sprawie sytuacji finansowej Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 13 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Prezes Klubu Sportowego Wiekowianka Wiekowo powiedział, że jak ich nie chwalą to sam 
się pochwali, że w trzeciej edycji Programu Klub 2018 organizowanego przez Ministerstwo 
Sportu i Turystyki, Piłkarski Klub Sportowy Wiekowianka Wiekowo uzyskał już po raz drugi 
na trzy edycje dotację w wysokości dziesięciu tysięcy złotych. Mówca powiedział, że 
przeznaczona ona zostanie na dofinansowanie zajęć z dziećmi i młodzieżą do 18 roku życia. 
Będzie to grupa 35 zawodników grających w drużynach juniorów starszych, młodzików, 
orlików i żaków.  
 
Pan Przewodniczący powiedział, że poprosi komisje o zinwentaryzowanie miejsca i o 
zwołanie wyjazdowej komisji, żeby ocenić stan faktyczny tej oczyszczalni.  
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Pan K. G. powiedział do pana przewodniczącego, że proponuje żeby to było dzisiaj, bo już 
zna taktykę.  
 
Pan Przewodniczący powiedział, że to nie jest żadna taktyka i prosi docenić dobra wolę.  
 
Pan K. G. powiedział, że ma na szczęście dokumentację fotograficzną tej oczyszczalni.  
 
Pan Przewodniczący powiedział, że odnośnie sytuacji finansowej gminy, to dzisiaj 
przekażemy opinię regionalnej izby obrachunkowej, w której wyliczone są wszystkie 
wskaźniki i cała sytuacja podsumowana.  
 
Pan wójt powiedział, że nigdy sytuacja finansowa nie była ukrywana zarówno przy składaniu 
budżetu jak i sprawozdaniu z wykonania budżetu. Także informacje z izby obrachunkowej te 
dane może pan uzyskać i są one ogólnie dostępne. My podajemy bieżącą sytuację jaką mamy 
na koncie finansową i podajemy jakie rachunki mamy w najbliższym okresie do poniesienia.  
 
Pan K. G. powiedział, że jak liczy swoje zobowiązania, to jak na koncie ma 2 000 zł a na 
drugim koncie ma 30 000 zł kredytu, to ile ma nadwyżki? 2 000 zł? czy mam minus 28 000 
zł? Prosta sprawa, nic więcej.  
 
Pan przewodniczący udzielił głosu panu Dyrektorowi OR KRUS w Koszalinie.  
 
Pan Jan Górski Dyrektor OR KRUS w Koszalinie powiedział, że chciałby aby rada i sołtysi 
przekazali w teren naszej przepięknej rolniczej przestrzeni, że instytucje rolne na bieżąco 
ściśle monitorują stan wójta i odpowiadają programami, które tym razem też będą 
uruchomione. Minister Rolnictwa powiedział wczoraj to hasło, ale tak naprawdę w każdej 
gminie, gdy powstaną już komisje gminne, to będziemy udzielać tej pomocy na zasadach 
takich jak przy nawodnieniu. Pan dyrektor powiedział, że w wielu gminach ta sytuacja jest 
jeszcze bardziej dramatyczna. Jest tych gmina sporo w naszym województwie. Ponadto pan 
dyrektor podziękował szkole w Starym Jarosławiu, która aktywnie włączyła się w program 
takiej akcji bezpieczeństwa na wsi. Poza powyższym mówca wypowiedział się jako 
mieszkaniec gminy poruszając temat 11 punktu obrad dzisiejszej sesji. Mówca powiedział, że 
oczywiście jako gmina możemy wykonać taki spektakularny protest, że „my się nie zgadzamy 
żeby panu wójtowi obniżać pensję”. To jest jakiś sygnał niewątpliwie polityczny, społeczny. 
Tylko czy to ma sens dla dobrostanu gminy objawiać gminę jako tą, która podważa ustawę 
sejmową? Trudno powiedzieć, to już w państwa sumieniach będzie. Mówca powiedział, że w 
ostateczności wstrzymał od głosu uważając że ani „Tak” ani „Nie”, mogą być jakieś 
dylematy. Natomiast powiedzenie „Nie” to znaczy, że oto gmina przejmuje jednoznaczny 
kierunek polityczny, walki politycznej i chce w ten sposób zaprotestować. Ale to w 
sumieniach zostaje. Mówca wypowiedział się w sprawie spotkania z Minister Rafalskąoraz w 
sprawie działalności samorządowca.  
 
Pan przewodniczący odpowiedział, przedmówcy w sprawie punktu 11 dzisiejszych obrad, że 
są nowelizacje ustaw i często ustawodawca nie do końca podejmuje słuszną uchwałę i tutaj w 
nas jest siła, żebyśmy pokazali, że jednak powinien zrobić czasami krok w tył.  
 
Pan Jan Górski powiedział, że przewodniczący uważa tutaj, że gmina powinna wejść w walkę 
polityczną.  
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Pan Przewodniczący odpowiedział, że nie, nic takiego  nie sugeruje.  
 
Pan wójt powiedział, że ze swojej strony chciałby uzupełnić słowa pana Górskiego i by prosił, 
że jeżeli są takie wnioski i ukazała się taka informacja na stronie gminy o powołaniu komisji i 
jeżeli są zapytania rolników to prosimy o składanie wniosków do pani Izabeli Sielskiej. Te 
komisje ruszą prawdopodobnie w czerwcu, aczkolwiek wojewoda zachodniopomorski klęski 
suszy nie ogłosił. Tu jest szereg działań, z których mogą skorzystać rolnicy o ile wystąpi u 
nich konkretna strata.  
 
Pan radny Henryk Ignatowicz powiedział, że tu została podniesiona taka kwestia walki jakiejś 
politycznej. My cieszymy się tym, że jesteśmy apolityczni od samego początku, do tej pory 
tak było i ma nadzieję, że tak będzie dalej.  
 
Pan Jan Górski powiedział do pana radnego Henryka Ignatowicza, że w otoczeniu 
zewnętrznym nie jest istotne co my myślimy o sobie, ważne jest co otoczenie o nas myśli. A 
tak to może być to odebrane i tylko pewne rzeczy do przemyślenia podaje.  
 
Pan radny Henryk Ignatowicz powiedział, że musimy być w zgodzie z własnym sumieniem i 
mówić to co chcemy i nie wolno sugerować tego co mamy zrobić.  
 
Pan Przewodniczący zapytał czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos?  
 
Nikt więcej głosu nie zabrał.  
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 

Pan Jan Górski powiedział, że generalnie nie mamy żadnej pewności, bo nie mają takiej już 
technicznie możliwości radni, żeby sięgnąć w konsultacjach społecznych i powiedzieć: „Tak, 
mój wyborca żąda tego, by wójt utrzymywał najwyższy pułap wynagrodzenia.”. Mówca 
powiedział, że po prostu jest to jakaś sytuacja, w której my już sami jako przedstawiciele 
musimy podjąć tę decyzję. Mówca powiedział, że tu przebywał wielokrotnie na tej sali przez 

Ad. 8.  
Czas dla samorządu. 
W tym punkcie głos zabrali: 
 
Pani Sołtys Sołectwa Dobiesław odniosła się do powiedział pan Dyrektor KRUS odnośnie 
tego, że sołtysi nie mają wpływu uchwały, które są zawierane w naszej gminie. Niemniej 
jednak uczestniczą w życiu naszej gminy. Mówczyni powiedziała, że nie zgadza się z opinią, 
że to jest pokazywanie niepokorności czy występowanie przeciwko temu co władza 
polityczna w tej chwili ustanowiła. Mówczyni powiedziała, że uważa i wielu obywateli naszej 
gminy uważa, że nie zawsze postępowanie obecnej władzy, która ma mandat do rządzenia jest 
zgodne z konstytucją naszego państwa. Mówczyni powiedziała, że dlatego uważa, że to nie 
jest żadne strzelanie sobie w stopę, bo w demokratycznym państwie nikt nie powinien 
narzucać samorządom takiego faktu, że ogranicza się budżet, ogranicza się wynagrodzenia. 
To nie jest zgodne z demokratycznym rządzeniem państwem. Dlatego to uważa, że tu 
zupełnie nie w tym kierunku idziemy.  
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lata występował jako obrońca naszej gminy, i prosi wierzyć, że poniewieranie Janka za pana 
Franka sięgało zenitu i jakoś żeśmy wychodzili z tego. Ponadto przestrzega, że jest sytuacja 
niepokojąca po prostu. W dniu wczorajszym miasto Białogard obniżyło o połowę pensję panu 
prezydentowi. Nie wie czy mieli rację. Tak postanowiono. Mówca powiedział, że nasz pan 
wójt jest rzeczywiście szczególny, ale jeśli chcemy wejść na drogę wojny z ustawą rządową 
to naprawdę musimy przeliczyć wszystkie plusy i minusy tej sytuacji.  
 
Pan Przewodniczący powiedział, że tu nie chodzi o wojnę tylko o wskazanie, że pewne 
elementy ustawy są po prostu złe.  
 
Pan radny Henryk Ignatowicz powiedział, że uprzedzamy jakby tę uchwałę i dyskusję 
wynikającą z procedowania.  
 
Pan Przewodniczący powiedział, że później tylko radni będą dyskutować, także bardzo 
dobrze, że teraz o tym dyskutujemy.  
 
Pan wójt powiedział, że chciałby się odnieść do spotkania z panią Minister Rafalską. Pan wójt 
powiedział, że z miłą chęcią na pewno radni i samorząd uczestniczył by w tym spotkaniu o ile 
byłoby jakieś powiadomienie lub zaproszenie poinformowanie urzędu odnośnie takiego 
spotkania z taką słynną osobą jak pani Minister. Z pewnością byłoby wiele pytań. Pan wójt 
prosi aby w przyszłości pamiętać o poinformowaniu o takim spotkaniu. Poza tym pan wójt 
sugerował i prosił aby nie robić takich spotkań w niedzielę. Jednak wyszliśmy z założenia, że 
ten dzień jest dla rodziny.  
 
Pani Sołtys Sołectwa Cisowo powiedziała, że fakt, że w dniu 25 maja była z wójtem w 
Warszawie w jakiś sposób został przekazany na całą Polskę i tutaj wielki ukłon do 
samorządu, do osób, które wspierały jej inicjatywę. Mówczyni powiedziała, że zostali 
zauważeni i zachęciła pozostałych sołtysów do podobnych akcji.  
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
 
Ad. 9. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2017 rok.  
Druk Nr 1/2018XLIX 
 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2018 rok stanowi załącznik nr 14 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Pan Grzegorz Hejno – Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały 
wraz z uzasadnieniem. 
 
 

(pan radny Henryk Noworolnik wyszedł z sali obrad) 
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Pan Grzegorz Hejno – Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poinformował także, że 
sprawozdanie finansowe za 2017 rok oraz sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy 
Darłowo za 2017 rok Radni otrzymali w ustawowych terminach, co jest zgodne z art. 267 ust. 
1 ustawy z dnia  27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych (Dz. U. z 2017 r. poz. 2077; z 
2018 r. poz.1000). Sprawozdania te oraz informacja o stanie mienia Gminy Darłowo były 
rozpatrywane na posiedzeniach wszystkich komisji resortowych Rady Gminy Darłowo i przez 
wszystkie komisje zostały zaopiniowane pozytywnie.  
 
/Sprawozdanie finansowe Gminy Darłowo za 2017 rok stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu/ 
 
/Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2017 rok stanowi załącznik nr 16 do niniejszego 
protokołu/ 
 
/Informacja o stanie mienia Gminy Darłowo znajduje się na stronach od 58 do 59 w sprawozdaniu z wykonania 
budżetu stanowiącym załącznik nr 16 do niniejszego protokołu/ 
 
/Sprawozdania z wykonania planów finansowych Gminnej Biblioteki Publicznej w Domasławicach oraz 
jednostek budżetowych Gminy Darłowo za 2017 rok stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu/ 
 
/opinie komisji resortowych Rady Gminy Darłowo w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 
Darłowo za 2017 rok stanowią załączniki nr 18, 19, 20, 21, 22, 23, 24 do niniejszego protokołu/ 
 
/opinie komisji resortowych Rady Gminy Darłowo w sprawie sprawozdania finansowego Gminy Darłowo za 
2017 rok stanowią załączniki nr 25, 26, 27, 28, 29, 30, 31 do niniejszego protokołu/ 
 
/opinie komisji resortowych Rady Gminy Darłowo w sprawie Informacja o stanie mienia Gminy Darłowo 
stanowią załączniki nr 32, 33, 34, 35, 36, 37, 38 do niniejszego protokołu/ 
 
 

(pan radny Henryk Noworolnik wrócił na salę obrad) 
 
 
Pan Radosław Głażewski – Wójt Gminy Darłowo powiedział, że sprawozdania szczegółowo 
było omawiane na komisjach, jednak tu chciałby przedstawić je w formie prezentacji 
multimedialnej.  
 
Wykonanie budżetu za 2017 rok – najważniejsze dane: 
 
Dochody ogółem wyniosły 56 608 732,07 zł w tym dochody majątkowe 3 244 451,63 zł.  
Dochody bieżące 53 364 240,44 zł.  
Wydatki ogółem 56 409 578,24 zł, w tym wydatki majątkowe 11 788 257,58 zł. Są to 
wydatki, które przeznaczamy na inwestycje gminy.  
Wydatki bieżące stanowiły 44 621 320,66 zł.  
W roku 2017 uzyskaliśmy nadwyżkę budżetową w kwocie 199 153 zł. tu dla przypomnienia 
wójt powiedział, że był zaplanowany deficyt ponad milion złotych, jednak mamy nadwyżkę 
w kwocie prawie dwustu tysięcy złotych.  
 
Dochody własne stanowiły 34 799 850 zł, co stanowi 61 % budżetu Gminy. 
Część naszego dochodu stanowią subwencje ogólne(a w tym największa subwencja to jest 
subwencja oświatowa) która wynosiła 6 190 447 zł.  
Część dochodu stanowią dotacje z budżetu państwa na zadania zlecone 15 618 430 zł.  
 
Dochody własne stanowią 61 %, dotacje 28 % i subwencje 11 % budżetu.  
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Pan wójt wymieniał kwoty w zaokrągleniu.  
Z dochodów własnych gminy, które stanowią 34 799 850 zł największą pozycję stanowi 
podatek od nieruchomości, który jest na kwotę 16 994 600 zł, z czego większość około 8 mln 
zł stanowi podatek od turbin wiatrowych.  
Podatek rolny stanowi 1 276 000 zł. 
Podatek leśny 198 000 zł. 
Podatek od środków transportowych 125 000 zł. 
Udziały we wpływach w podatku dochodowym od osób fizycznychto jest 4 174 414 zł. 
Prosimy, żeby siedziby firm byłe rejestrowane na terenie Gminy Darłowo, bo są takie 
przypadki, gdzie prowadzona jest działalność na terenie Gminy, aczkolwiek siedziba 
zarejestrowana jest na przykład w Warszawie, w Poznaniu i gdziekolwiek indziej i tam idzie 
ten udział z podatku dochodowego.  
Podatek od czynności cywilnoprawnych to 917 000 zł. 
Opłata targowa praktycznie 200 000 zł  
Opłata uzdrowiskowa 2 593 750 zł. 
Opłata miejscowa 257 000 zł. 
 
 

(pan radny Waldemar Bonk wyszedł z sali obrad) 
 

(pan radny Michał Górski wyszedł z sali obrad) 
 
 
 
Opłata za gospodarowanie odpadami 2 107 178 zł. 
Opłata za zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych 277 000 zł.  
Wpływy z użytkowanie wieczystego, ze służebności 221 000 zł.  
Wpływy ze sprzedaży nieruchomości komunalnych 1 000 000 zł. 
Wpływy z najmu i dzierżawy lokali komunalnych 582 000 zł. 
Pozostałe wpływy nigdzie wyżej niezakwalifikowane jest to kwota 3 544 992 zł.  
 
Pan wójt powiedział, że dostajemy także dotacje 15 618 000 zł i subwencje 6 045 144 zł, 
która jest w większości subwencją oświatową. Subwencja oświatowa w całości przeznaczona 
jest na oświatę z czego nie pokrywa nawet połowy tego co gmina przeznacza na nasze 
placówki edukacyjne.  
 

(pan przewodniczący Grzegorz Hejno wyszedł z sali obrad) 
 
 
Następnie pan Wójt omówił wydatki, które w 2017 roku wynosiły 44 621 000 zł i wydatki 
majątkowe 11 788 000, co stanowi 21 % ogólnych wydatków budżetu i te wydatki są 
przeznaczone na inwestycje gminy.  
 
 

(pan przewodniczący Grzegorz Hejno wrócił na salę obrad) 
 
 
Wydatki z podziałem na działy: 
Rolnictwo i łowiectwo wykonanie jest na kwotę 1 128 000 zł. 
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Transport i łączność, czyli remonty i bieżące utrzymanie dróg, wydatki inwestycyjne 
związane z drogami to 6 299 000 zł.  
Turystyka 2 110 137 zł.  
Gospodarka mieszkaniowa 1 523 194 zł.  
Administracja publiczna 5 300 000 zł. 
Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 836 000 zł.  
Oświata i wychowanie 13 074 000 zł. oczywiście tu w oświacie wchodzą także zadania 
inwestycyjne, które będą omówione później, czyli budowa sali gimnastycznej w Kopnicy.  
Ochrona zdrowia 375 000 zł.  
Pomoc społeczna w tym wszystkie zasiłki oraz 500 + , wyniosła 12 151 000 zł. z tego działu 
akurat większość dostajemy dotacji od państwa na pokrycie tych wydatków.  
 
 

(pan radny Michał Górski wrócił na salę obrad) 
 
 
Edukacja, opieka i wychowanie 461 000 zł.  
Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 6 814 302 zł.  
Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 3 767 613 zł. 
Kultura fizyczna i sport 648 000 zł.  
Pozostałe, w tym zmiana planu zagospodarowania przestrzennego, utrzymanie porządku na 
cmentarzach, aktualizacja spisów wyborczych, spłata odsetek od zaciągniętych kredytów i 
pożyczek, rezerwa ogólna, przeciwdziałania alkoholizmowi i narkomani oraz różne 
rozliczenia 1 927 000 zł.  
 
Przychody i rozchody gminy czyli to co mieliśmy w budżecie zaplanowane: 
Przychody wynosiły 3 947 000 zł. na to składały się kredyty i pożyczki. Kredyty w kwocie 
2 606 224 zł. oraz wolne środki wypracowane z lat ubiegłych, które wprowadziliśmy po 
stronie dochodów 1 341 000 zł.  
Rozchody wynosiły 2 606 224 zł. Była to spłata rat kredytów i pożyczek właśnie w tej 
kwocie.  
 
 
Najważniejsze inwestycje, które zostały wykonane w 2017 roku za kwotę 11 788 257,58 zł

1) 

:  
 

Remont drogi wojewódzkiej nr 203 na odcinku Dąbki – Darłowo. Całkowite 
dofinansowanie Gminy Darłowo było 1 500 000 zł. W ubiegłym roku dopłaciliśmy 
500 000 zł. Przy tej inwestycji w tamtym roku była realizowania inwestycja oświetlenia w 
kwocie 338 000 zł. Miejscowości przy tej drodze zmieniły się diametralnie. Droga jest 
oświetlona. Cieszy nas to, że powstały ścieżki rowerowe. Pojawiło się wielu turystów. 
Doga cieszy nie tylko miejscowe osoby ale także te przyjezdne. Przy tej inwestycji 
powstały także nowewiaty przystankowe

 
.  

2) Inwestycja w miejscowości Krupy o wartości 1 513 000 zł. Było 764 000 zł z programu 
rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej z urzędu wojewódzkiego, są to 
środki krajowe. W Krupach w tamtym roku została zmieniona nawierzchnia i chodniki. 
Droga stała się bezpieczniejsza. Przy okazji zostały wymienione wiaty przystankowe

 
 

.  

(pan radny Waldemar Bonk wrócił na salę obrad) 
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3) Wykonaliśmy I etap drogi z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych z Urzędu 
Marszałkowskiego, był to etap drogi Cisowo – Zakrzewo

 

, teraz wykonywany jest obecnie 
etap II Zakrzewo – Drozdowo. Pierwszy etap 2,4 km. Teraz tez ma taką długość. Wartość 
inwestycji 1,5 mln, z czego 560 000 zł uzyskaliśmy dofinansowania z Urzędu 
Marszałkowskiego.  

4) Budowa ulicy Wydmowej w Dąbkach wraz z oświetleniem
 

. Kwota inwestycji 635 000 zł.  

5) Budowa ulicy Ku Morzu w Wiciu

 

 za kwotę 450 000 zł. W ubiegłym roku została 
nawierzchnia wykonana a w tym roku zostały zamontowane lampy.  

6) Przebudowa ulicy Dąbrowskiego

 

 w Darłowie, na którą gmina dała dotację w kwocie 
157 228 zł. Wartość inwestycji wynosiła 1,5 mln zł. Cieszymy się, że mieszkańcy oraz 
pracownicy mogą tą drogą dojeżdżać do urzędu. Dodatkowy aspekt tego jest taki, że 
współpraca między samorządami spowodowała, że maksymalna była ilość punktów i 
dzięki temu udało się zrealizować te inwestycję.  

7) Zakupiono 17 000 sztuk płyt drogowych w celu remontu dróg gminnych

 

 za kwotę 
622 000 zł, które zostały ułożone w różnych miejscowościach w naszej gminie: w 
Bobolinie, w Wiekowicach, w Wiciu, w Dąbkach, w Jeżyczkach, w Rusku, w m. Kopań, 
w Krupach, w Nowym Jarosławiu, w Starym Jarosławiu, w Gleźnowie, w Cisowie, w 
Cisowie dolnym wykonano część drogi z kostki polbrukowej, dokończono drogę także z 
płyt drogowych z Gleźnowa do Dobiesławia, którą wiemy, że bardzo dużo osób podróżuje 
zwłaszcza w okresie letnim do pracy.   

8) 
a) wykonano sieć kanalizacyjną 
Wykonano bardzo dużo sieci wodnych i kanalizacyjnych: 

w Wiciu
b) 

 za kwotę 500 000 zł; 
w Rusku

c) 
 sieć wodno-kanalizacyjną za kwotę 50 000 zł; 

w Cisowie

d) Pan wójt powiedział, że mieliśmy dużo problemów. Sieć wodociągową tam gdzie jej 
nie było czyli 

 wykonano kanalizację pod drogą „FOGR-owską”, która później będzie 
podpięta do systemu kanalizacyjnego za kwotę 120 000 zł; 

w Zagórzynie, w Porzeczu, w Gorzebądzu, w Jeżyczkach 

e) 

276 000 zł. 
Pan wójt powiedział, że niestety mieliśmy przykre doświadczenia z wykonawcą tego 
przedsięwzięcia, ale udało się pomóc mieszkańcom; 
w Dąbkach

f) 
 rozbudowano sieć kanalizacyjna za 36 000 zł; 

w Barzowicach
g) 

 rozbudowano sieć kanalizacyjną za 14 000 zł; 
w Zakrzewie

h) 
 budowa sieci kanalizacyjnej za 114 000 zł; 

w Bukowie Morskim

i) 

 wykonanie sieci wodociągowej do miejscowości Dąbki, był to I 
etap za kwotę 181 000 zł; 
w Sulimicach

j) 
 wykonano sieć wodociągową. Wartość przedsięwzięcia to 359 000 zł.  

w Dąbkach

k) 

 zakupiono kolektor sanitarny oraz przepompowni 90 000 zł oraz 
zakupiliśmy sieci kanalizacyjne za kwotę 260 000 zł; 
w Słowinie 
 

zakupiliśmy sieć wodociągową za kwotę 30 000 zł. 

9) w ubiegłym roku także większość wpłaciliśmy za wykonanie sali gimnastycznej w 
Kopnicy. Kwota inwestycji zapłacona w ubiegłym roku wyniosła 1 500 000 zł. 
Dofinansowanie jest 500 000. Koszt całkowity tej inwestycji to 2 300 000. Całkowite 
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dofinansowanie wynosi 700 000 zł. jest t o bardzo nowoczesny obiekt dla dzieci z danej 
szkoły.  

 
10) Wykonaliśmy budowę świetlicy w Zielnowie

 

 za kwotę 119 000 zł. dalszy etap z 
dofinansowaniem jest w tym roku realizowany.  

11) Został także w większości zrealizowany remont świetlicy w Rusku
 

 276 000 zł.  

12) Został realizowany remont świetlicy w Wiekowicach
 

 263 000 zł.  

13) Remont świetlicy w miejscowości Kopań

 

 częściowo sfinansowany w ubiegłym roku a w 
bieżącym podwojona jest kwota na dalsza kontynuację tego remontu.  

14) Remont świetlicy w Dobiesławiu

 

 w kwocie 67 000 zł. Pani sołtys Dobiesławiatu zdobyła 
dofinansowanie w ramach Grantów Sołeckich w wysokości 10 000 zł. Świetlica pięknie 
wygląda.  

15) Był remont świetlicy w Palczewicach
 

40 000 zł. 

16) Remont pomieszczeń w budynku w Wiekowie

 

 za prawie 60 000 zł. tu mamy 
zagwarantowane 100 000 zł a także wystąpiliśmy o dofinansowanie z DLGR.  

17) W ubiegłym roku była zrealizowana wiata w Seniorze – Wigorze

 

 ze środków unijnych za 
kwotę 34 000 zł. Wiata dla seniorów.  

18) Na remont pomieszczeń w Ośrodku Zdrowia

 

 przeznaczyliśmy 171 000 zł, w tym roku 
przeznaczamy ponad 200 000 zł. Remont już jest ku końcowi i wkrótce przychodnia 
dziecięca będzie przeniesiona.  

19) Zagospodarowanie terenu przy świetlicy w Domasławicach
 

 151 000 zł.  

20) Ogrodzenie boiska w Barzowicach
 

 13 000 zł.  

21) Zakup piłkochwytów i bramek w Jeżyczkach
 

 za 23 000 zł. 

22) Modernizacja boiska sportowego w Kowalewicach
 

 163 000 zł. 

23) Wykonano także inwestycje w ramach budowy oświetlenia ulicznego
a) 

:  
w Bukowie Morskim

b) 
 za kwotę 62 000 zł; 

w Słowinie
c) 

 za 62 000 zł; 
w Wiekowie

d) 
 za 200 000 zł; 

w Bobolinie
e) także zostały zamontowane lampy solarne 

 za 338 000 zł; 
w Pęciszewku, Sulimicach, Borzyszkowie, 

w Rusku
 

; 

24) zakupiono używany samochód dla jednostki OSP w Domasławicach
 

 za kwotę 65 000 zł; 

25) zakupiono maszyny dla naszej spółki GZUP za kwotę 556 000 zł. To był ciągnik za 
prawie 200 000 zł, ramię hydrauliczne za prawie 200 000 zł i zamiatarka chodnikowa za 
225 000 zł.  
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26) pozostałe inwestycje:  

a) wyremontowano kotłownię w szkole społecznej w Dobiesławiu
b) zakupiono 

 za kwotę 206 000 zł; 
lokal mieszkalny w Bukowie Morskim

c) udzielono 
 za kwotę 51 000 zł;  

pomocy dla Policji
d) 

 na wykonanie projektu Komisariatu w kwocie 5 800 zł.  
zakupiliśmy sprzęt dla Szpitala Powiatowego w Sławnie

e) 
 za kwotę 15 000 zł; 

dofinansowaliśmy Starostwo Powiatowe w ramach remontu dróg

 
Pan wójt powiedział, że nie wymienił tu wszystkich inwestycji.  
 
Pan wójt powiedział, że w 2017 roku był 

 powiatowych na 
terenie naszej gminy w kwocie 80 000 zł. Był to asfalt położony w Kowalewicach i w 
Słowinie;  

program szczepień, na który także uzyskujemy 
dofinansowanie z NFZ. Szczepienia przeciwko Grypie, szczepienia przeciwko wirusowi 
HPV, także dofinansujemy rehabilitacje dla mieszkańców gminy Darłowo i na ten cel 
wydajemy prawie 14 000 zł. W tym celu wykonano 2256 zabiegów rehabilitacyjnych i 30 
ćwiczeń. Cieszyło się to bardzo dużym powodzeniem. Gmina także dofinansowała w okresie 
letnim przewóz osób ze Sławna do Darłowa szynobusem w kwocie 18 721 zł. w Gminie 
Darłowo odbyło się wiele imprez letnich jak na przykład między innymi zawody wędkarskie 
spilingowe, festyn cysterski w Bukowie Morskim. Prawie w każdej wiosce były realizowane 
festyny. Sołectwa organizują festyny i nie zawsze ze środków gminy, bo nawet w ramach 
swoich środków. Organizowaliśmy Dożynki Gminne w Słowinie, które organizowaliśmy z 
przebojami. Zorganizowaliśmy II Bieg Marchewkowy w Słowinie. Odbył się I Regionalny 
Kongres Kobiet. Zbiórka krwi. Jarmarki Bożonarodzeniowe i Wielkanocne. Odbyły się Dni 
Gminy Darłowo. Najważniejsza nasza impreza Nadmorski Bieg Uzdrowiskowy.  
 
Pan wójt podziękował wszystkim w szczególności radnym. Rok 2017 był bardzo dobrym 
rokiem inwestycji i zaangażowania. Pan wójt podziękował nie tylko radnym ale także 
pracownikom urzędu i powiedział, że działa poprzez pracowników urzędu. Pan wójt 
podziękował sołtysom za wyrozumiałość i pomoc w realizacji naszych zadań.  
Pan wójt podziękował również za uwagę.  
 
Pan Przewodniczący oddał jeszcze głos panu wójtowi w celu przedstawienia opinii 
regionalnej izby obrachunkowej dotyczącej przedmiotowego sprawozdania.  
 
Pan Wójt oddał głos Pani Skarbnik. 
 
Pani Violetta Kolanek – Skarbnik Gminy Darłowo przedstawiła Uchwałę Nr 
CXXII.230.2018Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 
12 kwietnia 2018 roku w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy 
Darłowo sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2017 rok wraz z informacją o stanie mienia. 
 
/UchwałaNr CXXII.230.2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia                
12 kwietnia 2018 roku w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Darłowo sprawozdaniu z 
wykonania budżetu za 2018 rok wraz z informacją o stanie stanowi załącznik nr 39 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. 
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Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał uchwałę pod głosowanie. 
W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
12 głosami za, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
podjęła uchwałę w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2017 rok. 
 
/Uchwała Nr XLIX.477.2018Rady Gminy Darłowo w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2017 rok stanowi załącznik nr 40 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 
 
  

Rozpatrzenie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo w sprawie udzielenia 
Wójtowi Gminy Darłowo absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2017 rok Druk Nr 
2/2018XLIX oraz podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 
Darłowo za 2017 rok. Druk Nr 3/2018XLIX 
 
/Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo z dnia 5 czerwca 2018 roku w sprawie udzielenia Wójtowi 
Gminy Darłowo absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2017 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik 
nr 41 do niniejszego protokołu/ 
 
/Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawieudzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Darłowo z tytułu 
wykonania budżetu za rok 2017 rok stanowi załącznik nr 42 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Grzegorz Hejno – Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poinformował, że Komisja Rewizyjna 
dokonała szczegółowej analizy  
- sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Darłowo za 2017 rok, 
- sprawozdania finansowego Wójta Gminy Darłowo za 2017 rok,  
- informacji Wójta Gminy Darłowo o stanie mienia Gminy Darłowo 

Ad. 10. 

i sporządziła wniosek absolutoryjny na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej w dniu 5 czerwca 
2018 roku, który to następnie został przesłany z zachowaniem 14-dniowego ustawowego 
terminu przed planowaną sesją do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie Zespół 
Zamiejscowy w Koszalinie z prośbą o wydanie opinii.  
 
Wszyscy Radni Rady Gminy Darłowo otrzymali wniosek Komisji Rewizyjnej wraz                         
z zawiadomieniem na dzisiejszą sesję w ustawowym terminie, zgodnym również z § 30 ust. 6 
Statutu Gminy Darłowo.  
 
Pan Przewodniczący stwierdził, że procedura dotycząca sesji absolutoryjnej wraz                                 
z zachowaniem wszystkich wynikających z ustaw terminów została zachowana.  
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Pan Przewodniczący oddał głos Panu Wiesławowi Moskwie Przewodniczącemu Komisji 
Rewizyjnej, który przedstawił:  
1) wniosek absolutoryjny wraz z uzasadnieniemoraz  
2) projekt uchwały w sprawieudzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Darłowo za 2017 
rok wraz  z uzasadnieniem. 
 
 

(pan radny Waldemar Bonk wyszedł z sali obrad) 
 

 
Pan Grzegorz Hejno – Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił Uchwałę Nr 
CCXXXII.459.2018 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie                
z dnia 12 czerwca 2018 roku w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 
Gminy Darłowo w sprawie absolutorium.  
 
/Uchwała Nr CCXXXII.459.2018Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 12 
czerwca 2018 roku w sprawie wydania opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Darłowo  w sprawie 
absolutorium stanowi załącznik nr 43 do niniejszego protokołu/ 
 
 

(pan radny Waldemar Bonk wrócił na salę obrad) 
 
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo otworzył dyskusję absolutoryjną. 
W dyskusji głos zabrali: 
 
Pan radny Henryk Ignatowicz powiedział, że od kilku lat próbuje się dowiedzieć co to jest ta opłata 
adiacencka, ale sobie sprawdzi w domu.  
 
Pan wójt odpowiedział, że opłata adiacencka jest od podziału działek i ich wzrostu wartości i 
uchwalona jest na 30 %. Jest operat szacunkowy robiony i jeżeli wzrośnie wartość to my 30 % z tego 
wzrostu wartości pobieramy.  
 
Pan radny Henryk Ignatowicz powiedział, że i tak sobie doczyta, bo jak sobie popatrzy to lepiej do 
niego ta informacja dotrze.  
 
Pan radny Michał Górski powiedział, że jeżeli chodzi o sesje absolutoryjną, po zapoznaniu się ze 
sprawozdaniem finansowym a także sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2017 rok, mając również 
na uwadze wszystkie sprawy związane z wykonaniem budżetu za 2017 rok a także po zapoznaniu się 
w wnioskiem Komisji Rewizyjnej stwierdza, iż Wójt Gminy Darłowo pan Radosław Głażewski 
realizował te zadania. Wobec powyższego radny zachęcał i powiedział, że również osobiście sam 
zagłosuje za udzieleniem absolutorium wójtowi Gminy Darłowo za 2017 rok.  
 
Pan radny Henryk Ignatowicz powiedział, że to powiedział przewodniczący komisji rewizyjnej.  
 
Nikt więcej głosu nie zabrał.  
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął dyskusję absolutoryjną. 
 
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo poddał pod głosowanie w 
sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Darłowo za rok 2017: 
W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
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Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
12 głosami za udzieleniem Wójtowi Gminy Darłowo absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu za 2017 rok, przy 
0 głosach przeciw, i 
0 głosach wstrzymujących, 
podjęła uchwałę w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Darłowo z tytułu 
wykonania budżetu za rok 2017. 
 
/Uchwała Nr XLIX.478.2018 Rady Gminy Darłowo w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 
Darłowo z tytułu wykonania budżetu za rok 2017stanowi załącznik nr 44 do niniejszego protokołu/ 

 
 
Na sali obrad rozległy się oklaski.  
 
Radni Gminy Darłowo, Sołtysi Gminy Darłowo, pracownicy jednostek budżetowych oraz 
pracownicy urzędu składali panu wójtowi gratulacje i wręczali piękne bukiety kwiatów. 
  
Pan Radosław Głażewski – Wójt Gminy Darłowo powiedział, że cieszy się, że rada tak 
pozytywnie ocenia jego. Jeszcze raz serdecznie dziękował radnym, że wiele razy dyskutują, 
zbierają się i wspólnie dochodzą do jakiegoś konsensusu. Pan wójt podziękował także 
sołtysom, że w tak miłymi i zgodnym towarzystwie możemy więcej osiągnąć. Pan wójt 
podziękował także pracownikom urzędu ponieważ ich pomoc w realizacji tych celów jest 
bardzo duża. Za wszystko bardzo dziękował. To jest podsumowanie ubiegłego roku.  
 
Na sali obrad rozległy się oklaski.  
 
Na tym punkt zakończono. 

 
 

 
Pan Grzegorz Hejno – Przewodniczący Rady Gminy Darłowo ogłosił 10-minutową przerwę.  
 
Po przerwie Pan Grzegorz Hejno – Przewodniczący Rady Gminy Darłowo wznowił sesję                  
i stwierdził, że w obradach uczestniczy 12 radnych, co stanowi kworum do podejmowania 
prawomocnych decyzji.  
 
 
 
 
Ad. 11. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy 
Darłowo.Druk Nr 4/2018XLIX 
 
/projekt uchwały w sprawieustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 45 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały.  
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RadnyPiotr SzewczykowskiPrzewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansówi 
Budżetu przedstawił negatywną opinię
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 46 do 
niniejszego protokołu/  
 
 
Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
Pan radny Henryk Ignatowicz powiedział, żeby jego wypowiedź nie była odebrana w 
kontekście politycznym, czy opowiadaniem się po stronie kogokolwiek i jakiejkolwiek partii. 
Mówca powiedział, że trochę na tym świecie lat przeżył i w roku 2014 w dniu 19 grudnia z 
radnymi przegłosowali uchwałę w sprawie wysokości zarobków pana wójta. Mówca 
powiedział, że jak pamięta – można wyciągnąć protokół – wszyscy byli jednogłośni i uchwała 
weszła w życie. Mówca powiedział, że radni opierali się wtedy na ustawie z dnia 8 marca 
1990 roku o samorządzie gminnym. Pan radny powiedział, że tutaj chciał wypunktować jedno 
bardzo ważne słowo: „Do wyłącznej właściwości rady gminy należy ustalenie 
wynagrodzenia wójta.” Pan radny powiedział, że nie chodzi mu o tę osobę pana wójta tu 
siedzącego, aczkolwiek sytuacja jest dość dziwna, bo przed chwilą było głosowanie nad 
absolutorium dla pana wójta. Pogratulowaliśmy panu wójtowi dobrej pracy i za to daliśmy 
kwiatki. A w tej chwili jakby karzemy urząd wójta zabierając mu pensję. Pan radny 
powiedział, że dla niego jest to trochę  niezrozumiałe. Pan radny powiedział, że rozumie, że 
intencją ustawodawcy jest unormowanie sytuacji, że ktoś tam gdzieś za dużo zarabia i to 
rozumie. Brakuje mu jednego w tym wszystkim. Skoro jest to wyłączna kompetencja 
samorządu a takim radni się mienią, to radni powinni być zapytani. Powinni mieć możliwość 
wypowiedzenia się i wtedy zmienić ustawę. Zabiera się radnym narzędzia. Może radni chcą 
dawać 30 % albo dać 5 % więcej. Nie mają tej możliwości, nie mają tych narzędzi. Pan radny 
powiedział, że ktoś mądry powiedział, że: „Wolności raz zabranej już nikt odda”.  
 
Pan radny Michał Górski powiedział, że dosyć gorąca dyskusja trwała na temat tej 
uchwały.W ostatnich dniach zastanowił się nad słowami pana przewodniczącego Ignatowicza. 
Pan radny powiedział, że nie trafia do niego argumentacja, iż jest coś tam zabierane, cytat o 
wyłącznej kompetencji rady nie odnosi się do rzeczywistości ponieważ analogicznie tak samo 
przyznawana jest górna granica wynagrodzenia i przewodniczącego rady i przewodniczących 
komisji i szeregowych radnych. Tak samo jest w tej sytuacji. Nikt nam nie odbiera 
możliwości obniżenia jeszcze panu wójtowi jeszcze tej pensji tak jak to zrobiono w 
Białogardzie. Niemniej jednak ramy były od zawsze narzucone. Analogicznie do naszego 
wynagrodzenia, do wynagrodzenia pana wójta. Pan radny powiedział, że reasumując to 
wszystko, te poglądy, które usłyszał w ostatnich dniach osobiście panu wójtowi przyznałby 
większą pensję około 14 000 zł, bo po prostu mu się za tą dobrą robotę należy. Niemniej 
jednak analogicznie do przyznawania i uchwalenia absolutorium chciałby żeby jednak 
uchwały rady gminy były też co do zasady rzetelności i legalności i według ustawodawcy jest 
taka pensja obniżona i do tego chciałby się stosować. To jest jego jedyny argument. Nie 
argumentuje tu, że panu wójtowi się nie należy, czy taka jest sytuacja. Pan radny powiedział, 
że chciałby po prostu uchwalać uchwały rady gminy według rzetelności i legalności.  
 

dotyczącą projektu uchwały. 

Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że ustawy, które są 
podejmowane i na podstawie których pracuje samorząd nie zawsze są do końca dobrze 
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trafione, one co jakiś czas są nowelizowane i uaktualniane do rzeczywistych potrzeb i danych 
sytuacji, dlatego zostawia to głosowanie do sumienia radnych.  
 
Pan radny Waldemar Bonk powiedział, że uważa i myśli, że nie można zmieniać zasad gry w 
trakcie, gdy gra już trwa. Nie może być tak, że w środkuczy na końcu, czy na początku 
kadencji po wyborze, bo się coś nie podoba. Rada Ministrów nie ustala. Tylko rozporządzenie 
Rady Ministrów zmienia widełki płac dla osób pracujących w samorządzie. Pan radny 
powiedział, że to jest po prostu według niego niedopuszczalne i zachęcił do tego żeby tej 
uchwały po prostu nie przegłosować.  
 
Pan radny Michał Górski powiedział, że w ciągu ostatnich dwudziestu kilku lat wielokrotnie 
zmieniano zasady podczas kadencji. Na przykład dobrym przykładem jest szkolnictwo i 
zasady funkcjonowania i przyznawania subwencji, które wielokrotnie zmieniano podczas 
kadencji. Mówca powiedział, że osobiście będzie głosował za ta uchwałą. Argumentem jego 
jest tylko i wyłącznie jakby legalność i rzetelność w funkcjonowaniu w obecnej 
rzeczywistości prawnej. Osobiście przyznałby wójtowi jak już wcześniej powiedział większą 
pensję za pracę.  
 
Pan radny Waldemar Bonk powiedział, że o zupełnie innych sprawach mówimy z kolegą 
radnym, bo sprawa kadencyjności i ustalenia czegoś na cztery lata niekoniecznie do końca, bo 
każdy z nas mógłby wystąpić z wnioskiem o obniżenie wynagrodzenia wójta w trakcie 
trwania kadencji, ale jeśli głosują za udzieleniem absolutorium i uważają, że wszystko idzie w 
dobrym kierunku i według radnego uważa tak większość mieszkańców gminy, to nie może 
być takiej sytuacji, że jeszcze nie minęła kadencja. Gdyby te przepisy wchodziły przed 
wyborami 2018 i każdy z uczestników wiedziałby i miał świadomość do czego przystępuje i 
jakie są place i jak to wygląda, to byłoby w porządku. Pan radny powiedział, że zmienianie 
tego przez kogokolwiek, przez jakąkolwiek siłę polityczną jest nie do przyjęcia.  
 
Pan radny Mirosław Gałuszkiewicz zapytał gdzie ta nasza sprawiedliwość? Dlaczego nie jest 
tak sprawiedliwy i narzucają nam coś, a dlaczego spółki Skarbu Państwa i Prezesi – dlaczego 
tam nie ma widełek? Gdzie ta sprawiedliwość jest?  
 
Pan radny Michał Górski odpowiadając na głos radnego Waldemara Bonka powiedział, że 
wydaje mus się, iż decyzja ze strony województwa będzie jasna. I tak dojdzie do tego 
obniżenia. Myśli, że pan wójt również się do tego dostosuje. A z tego wszystkiego pozostaje 
tylko decyzja rady na temat niezgadzania się na tę uchwałę.  
 
Pan wójt powiedział, że ta uchwała jego dotyczy. Pan wójt powiedział, że oczywiście decyzje 
głosowania pozostawia radnym. Co kwestii rzetelności nie będzie nakłaniał. Pan wójt 
powiedział, że i tak pensja wójta od pierwszego lipca zostanie zmniejszona moim poleceniem 
służbowym, żeby w żaden sposób nie narażać urzędu, jego osoby, pani skarbnik bo mogą być 
pociągnięte do dyscypliny finansów publicznych. Także oczywiście wolę szanuje radnych i 
nie ukrywa, że i tak jego pensja zostanie zmniejszona od 1 lipca.  
 
Pani radna Justyna Osses powiedziała, żeby każdy już się wypowiedział w głosowaniu, bo nie 
potrzebne już są te dyskusje.  
 
Pan radny Michał Górski powiedział, że bardzo konstruktywna była ta dyskusja.  
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Pan radny Antoni Szynkowski zapytała panią prawnik czy prawnie wójt może obniżyć sobie 
pensję bez zgody rady?  
 
Pani mecenas Joanna Stępień odpowiedziała, że w tej sytuacji nie będzie miał wyjścia, 
ponieważ trzeba jakieś wyjście znaleźć w tej sytuacji żeby nie narazić przede wszystkim pana 
wójta i pani skarbnik. Pana wójta finansowo jeżeli chodzi o kwotę i obowiązek zwrotu 
nadpłaconego wynagrodzenia. A obojga do naruszenia dyscypliny finansów publicznych. 
Tutaj takie rozwiązanie będzie musiało być wprowadzone, żeby zapobiec. A kontrola tutaj na 
pewno ze strony Najwyższej Izby Kontroli czy też poprzez Urząd Wojewódzki będzie bez 
dwóch zdań. Mówczyni prosiła pamiętać, że w przypadku kiedy uchwała nie zostanie podjęta 
to nie będzie podlegała nadzorowi ze strony wojewody zachodniopomorskiego bo nie będzie 
opublikowana w dzienniku urzędowym wojewody. W związku z tym wojewoda w bardzo 
łatwy sposób wskaże gminy, które nie przedłożyły do 30 czerwca takiej uchwały no i droga 
prosta. Musimy przede wszystkim pamiętać, żeby pan wójt nie musiał zwracać z własnej 
kieszeni tych pieniędzy, które dostałby w tej kwocie dotychczasowej, a po drugie, żeby nie 
było tutaj kar, które nie są małymi karami za naruszenie przepisów prawa. Mówczyni 
powiedziała, że niestety też ma swoje zdanie na ten temat ale musimy działać w granicach 
prawa.  
 
Pan wójt powiedział, że Komisarz nam nie grozi.  
 
Pani Mecenas powiedziała, że oczywiście, że nie.  
 
Pan wójt powiedział, że w tym wszystkim jest tylko smutne to, że naprawdę nad sprawami 
gminy dyskutujemy bardzo dużo i nad sprawami jego teraz. Pan wójt powiedział, że to nie 
powinno być kwestią. Przykro, że tyle różnych zdań i wątpliwości te rozporządzenie 
spowodowało.  
 
Pan Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy 
Darłowo: 
W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
1 głosie za, przy  
11 głosach przeciw i  
0 głosów wstrzymujących 
nie podjęła uchwaływ sprawieustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Darłowo.  
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 12. 
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXV.233.2016 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 17 października 2016 roku w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków 
stanowiących dochody budżetu Gminy Darłowo za pomocą innego instrumentu 
płatniczego.  Druk Nr 5/2018XLIX 
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/projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXV.233.2016 Rady Gminy Darłowo z dnia 17 października 2016 
roku w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków stanowiących dochody budżetu Gminy Darłowo za pomocą 
innego instrumentu płatniczegostanowi załącznik nr 47 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski – Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem.pan wójt powiedział, że uchwała była prezentowana w 2016 roku, kiedy 
weszliśmy do systemu płacenia kartami płatniczymi. Uchwała, która wtedy istniała dotyczyła 
tylko płatności podatku. Terach chcemy aby była możliwość uiszczania także innych opłat, 
dlatego zmieniamy paragraf pierwszy tejże uchwały.  
 
 
Radny Piotr SzewczykowskiPrzewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
Budżetu przedstawił pozytywną opiniędotyczącą projektu uchwały.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXV.233.2016 Rady Gminy Darłowo z 
dnia 17 października 2016 roku w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków stanowiących dochody budżetu 
Gminy Darłowo za pomocą innego instrumentu płatniczego stanowi załącznik nr 48 do niniejszego protokołu/  
 
 
Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałązmieniającą uchwałę Nr XXV.233.2016 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 17 października 2016 roku w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków 
stanowiących dochody budżetu Gminy Darłowo za pomocą innego instrumentu płatniczego: 
W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
12 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosów wstrzymujących  
podjęła uchwałęzmieniającą uchwałę Nr XXV.233.2016 Rady Gminy Darłowo z dnia 17 
października 2016 roku w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków stanowiących 
dochody budżetu Gminy Darłowo za pomocą innego instrumentu płatniczego. 
 
/Uchwała Nr XLIX.479.2018 Rady Gminy Darłowo zmieniająca uchwałę Nr XXV.233.2016 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 17 października 2016 roku w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków stanowiących dochody 
budżetu Gminy Darłowo za pomocą innego instrumentu płatniczegostanowi załącznik nr 49 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 13. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze 
darowizny na rzecz Gminy Darłowo nieruchomości stanowiącej własność osoby 
fizycznej i prawnej.  Druk Nr 6/2018XLIX 
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/projekt uchwały wsprawiewyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny na rzecz Gminy Darłowo 
nieruchomości stanowiącej własność osoby fizycznej i prawnej stanowi załącznik nr 50 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                              
z uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że uchwała była przedstawiona na komisjach. Osoba 
prawna buduje kanalizację, która przekaże gminie. Także przekaże wykonaną 
przepompownie i grunt. Tu jest zgoda nabycia gruntu także pod tę przepompownię.  
 
 
RadnyPiotr SzewczykowskiPrzewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
Budżetu przedstawił pozytywną opiniędotyczącą projektu uchwały.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny na rzecz Gminy Darłowo 
nieruchomości stanowiącej własność osoby fizycznej i prawnej stanowi załącznik nr 51 do niniejszego 
protokołu/  
 
 
Radny Mirosław GałuszkiewiczPrzewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opiniędotyczącą 
projektu uchwały.  
 
/Opinia Komisji Rolnictwaw sprawiewyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny na rzecz Gminy Darłowo 
nieruchomości stanowiącej własność osoby fizycznej i prawnej stanowi załącznik nr 52 do niniejszego 
protokołu/  
 
 
Radny Henryk NoworolnikPrzewodniczący Komisji Uzdrowiskowej przedstawił pozytywną 
opiniędotyczącą projektu uchwały.  
 
/Opinia Komisji Uzdrowiskowejw sprawiewyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny na rzecz Gminy 
Darłowo nieruchomości stanowiącej własność osoby fizycznej i prawnej stanowi załącznik nr 53 do niniejszego 
protokołu/  
 
 
Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawiewyrażenia zgody na nabycie w drodze 
darowizny na rzecz Gminy Darłowo nieruchomości stanowiącej własność osoby fizycznej i 
prawnej: 
W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
12 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosów wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawiewyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny na rzecz 
Gminy Darłowo nieruchomości stanowiącej własność osoby fizycznej i prawnej. 
 
/Uchwała Nr XLIX.480.2018 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny 
na rzecz Gminy Darłowo nieruchomości stanowiącej własność osoby fizycznej i prawnej stanowi załącznik nr 
54 do niniejszego protokołu/ 
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Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
 
Ad. 14. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków.  
Druk Nr 7/2017XXXVI 
/projekt uchwały w sprawieprzyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy 
zabytku wpisanym do rejestru zabytków stanowi załącznik nr 55 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                              
z uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że na poprzedniej sesji uchwalaliśmy dotację dla 
Parafii Rzymskokatolickiej w Barzowicach na sporządzenie dokumentacji. Koszt całkowity 
dokumentacji wynosi 35 000 zł. poprzednio było kwota 20 000 zł. Jednak tu parafia nie 
dostała dofinansowania z Urzędu Marszałkowskiego. Pan wójt prosił o dodatkową dotację w 
kwocie 15 055 zł na wykonanie tej dokumentacji, osuszenia murów, usunięcia tych 
widocznych zasoleń i remontu tej wierzy w kościele w Barzowicach.  
 
 
RadnyPiotr SzewczykowskiPrzewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
Budżetu przedstawił pozytywną opiniędotyczącą projektu uchwały.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 
budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków stanowi załącznik nr 56 do niniejszego protokołu/  
 
 
Radny Mirosław GałuszkiewiczPrzewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opiniędotyczącą 
projektu uchwały.  
 
/Opinia Komisji Rolnictwaw sprawieprzyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 
budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków stanowi załącznik nr 57 do niniejszego protokołu/  
 
 
Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali:  
 
Pan radny Michał Górski powiedział, że zastanawiał się nad tą uchwałą mając na uwadze 
ogrom ilości naszych zabytków i pracy, która czeka te zabytki, przekonuje go zaangażowanie 
proboszcza tej parafii w Barzowicach i myśli, że jest zasadne przyznanie tej dotacji.  
 
Pan Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawieprzyznania dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 
zabytków: 
W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
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Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
12 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosów wstrzymujących 
podjęła uchwałę w sprawieprzyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 
i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 
 
/Uchwała Nr XLIX.481.2018 Rady Gminy Darłowo w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków stanowi załącznik nr 58 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
 

Radny

Ad. 15. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek oraz 
przyznawania zwolnienia od realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 
zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze. Druk Nr 8/2018XLIX 
 
/projekt uchwały w sprawiezasad udzielania i rozmiaru obniżek oraz przyznawania zwolnienia od realizacji 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowisko 
kierownicze stanowi załącznik nr 59 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                              
z uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że uchwała była omawiana na komisji, na komisji 
oświaty. Dotyczy ona zwiększenia liczby godzin. Dyrektorom dajemy jedną dodatkową 
godzinę, zastępcom cztery godziny. Godziny ponadwymiarowe zostały zlikwidowane. 
Dyrektorzy szkól w naszej gminie są dyrektorami małych placówek. W dwóch szkołach tak 
naprawdę nie powinno być wicedyrektorów. Zwiększenie ilości tych godzin nie spowoduje 
nadwyrężenia ich pracy, a te godziny i tak pracowali. Bardzo często były one jako godziny 
ponadwymiarowe. Pan wójt powiedział, że sprawa ta była omawiana ze Związkami 
Zawodowymi i nie wniesiono uwag.  
 

Piotr SzewczykowskiPrzewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
Budżetu przedstawił pozytywną opiniędotyczącą projektu uchwały.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek oraz przyznawania zwolnienia od 
realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowisko 
kierownicze stanowi załącznik nr 60 do niniejszego protokołu/  
 
 
RadnaJustyna OssesPrzewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej przedstawiła 
pozytywną opiniędotyczącą projektu uchwały.  
 
/Opinia Komisji Oświatyw sprawiezasad udzielania i rozmiaru obniżek oraz przyznawania zwolnienia od 
realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowisko 
kierownicze stanowi załącznik nr 61 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
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W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawiezasad udzielania i rozmiaru obniżek oraz 
przyznawania zwolnienia od realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze: 
W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
12 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosów wstrzymujących 
podjęła uchwałę w sprawiezasad udzielania i rozmiaru obniżek oraz przyznawania 
zwolnienia od realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze.  
 
/Uchwała Nr XLIX.482.2018 Rady Gminy Darłowo w sprawiezasad udzielania i rozmiaru obniżek oraz 
przyznawania zwolnienia od realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, 
którym powierzono stanowisko kierownicze stanowi załącznik nr 62 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawieustalenia Regulaminu wynagradzania 
nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Darłowo.  
Druk Nr 9/2018XLIX 
 
/projekt uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach 
prowadzonych przez Gminę Darłowo stanowi załącznik nr 63do niniejszego protokołu/ 
  
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                              
z uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że dokładnie regulamin był przez pracownika 
odpowiedzialnego merytorycznie omawiany na komisjach. Są drobne zmiany w regulaminie 
wynagradzania, które będą od 1 września. Ten regulamin był omawiany ze związkami 
zawodowymi wcześniej i w części ich wniosków on jest zmieniony. Także pozytywnie tutaj 
urząd podszedł do samych nauczycieli, dyrektorów i związków zawodowych.  
 
 
Radny

Ad. 16. 

Piotr SzewczykowskiPrzewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
Budżetu przedstawił pozytywną opiniędotyczącą projektu uchwały.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie ustalenia Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach 
prowadzonych przez Gminę Darłowo stanowi załącznik nr 64 do niniejszego protokołu/  
 
 
RadnaJustyna OssesPrzewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury Fizycznej przedstawiła 
pozytywną opiniędotyczącą projektu uchwały.  
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/Opinia Komisji Oświatyw sprawie ustalenia Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach 
prowadzonych przez Gminę Darłowo stanowi załącznik nr 65 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawieustalenia Regulaminu wynagradzania 
nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Darłowo: 
W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
12 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących 
podjęła uchwałę w sprawieustalenia Regulaminu wynagradzania nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Darłowo. 
 
/Uchwała Nr XLIX.483.2018 Rady Gminy Darłowo w sprawie ustalenia Regulaminu wynagradzania nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Darłowo stanowi załącznik nr 66 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawieograniczenia czasu funkcjonowania instalacji 
lub korzystania z urządzeń, z których emitowany hałas może negatywnie oddziaływać 
na środowisko na obszarze strefy ochronnej „A” Uzdrowiska Dąbki, gm. Darłowo.  
Druk Nr 10/2018XLIX 
 
/projekt uchwały wsprawieograniczenia czasu funkcjonowania instalacji lub korzystania z urządzeń, z których 
emitowany hałas może negatywnie oddziaływać na środowisko na obszarze strefy ochronnej „A” Uzdrowiska 
Dąbki, gm. Darłowostanowi załącznik nr 67 do niniejszego protokołu/ 
 

Ad. 17. 

Pan Radosław Głażewski – Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że uchwała dotyczy najbardziej sezonu letniego. Tak jak 
mieliśmy Wiciu problem z jednym z podmiotów prowadzących działalność gastronomiczno – 
rozrywkową, no niestety pomimo także wielu rozmów także mamy problemy może nie aż tak 
duże, ale w strefie A Uzdrowiska Dąbki. Dodatkowo strefa A jest strefą ciszy jakby 
zagwarantowaną z mocy ustawy. Dodatkowo chcielibyśmy wprowadzić ten akt prawa 
miejscowego, że od 22:00 do godziny 8:00 rano od 15 czerwca do 15 września jakby 
zakazujemy używania urządzeń nagłaśniających wykorzystywanych w organizacji dyskotek, 
wieczorków tanecznych, koncertów, festynów i innych imprez, salonów gier oraz przy 
prowadzeniu działalności gastronomicznej zarówno przez osoby fizyczne jak i prawne w 
odniesieniu także do maszyn wykorzystywanych przy pracach budowlanych. Pan wójt 
powiedział, że myśli tutaj, że osoby wykonujące tę działalność dostosują się do tej uchwały. 
Jeżeli nie dostosują się to prowadzimy bardzo często rozmowy ze strażnikami, a nawet z 
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policją jeździmy, to znaleźliśmy już rozwiązanie, które w przyszłości spowoduje, że alkohol 
w strefie A nie będzie sprzedawany w całości albo do godziny 22:00.  
 
 
RadnyPiotr SzewczykowskiPrzewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
Budżetu przedstawił pozytywną opiniędotyczącą projektu uchwały.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawieograniczenia czasu funkcjonowania instalacji lub korzystania z urządzeń, z 
których emitowany hałas może negatywnie oddziaływać na środowisko na obszarze strefy ochronnej „A” 
Uzdrowiska Dąbki, gm. Darłowo stanowi załącznik nr 68 do niniejszego protokołu/  
 
 
Radny Henryk NoworolnikPrzewodniczący Komisji Uzdrowiskowej przedstawił pozytywną 
opiniędotyczącą projektu uchwały.  
 
/Opinia Komisji Uzdrowiskowejw sprawieograniczenia czasu funkcjonowania instalacji lub korzystania z 
urządzeń, z których emitowany hałas może negatywnie oddziaływać na środowisko na obszarze strefy ochronnej 
„A” Uzdrowiska Dąbki, gm. Darłowostanowi załącznik nr 69 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałąw sprawie ograniczenia czasu funkcjonowania 
instalacji lub korzystania z urządzeń, z których emitowany hałas może negatywnie 
oddziaływać na środowisko na obszarze strefy ochronnej „A” Uzdrowiska Dąbki, gm. 
Darłowo: 
W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
11 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
1 głosie wstrzymującym 
podjęła uchwałę w sprawie ograniczenia czasu funkcjonowania instalacji lub 
korzystania z urządzeń, z których emitowany hałas może negatywnie oddziaływać na 
środowisko na obszarze strefy ochronnej „A” Uzdrowiska Dąbki, gm. Darłowo. 
 
/Uchwała Nr XLIX.484.2018 Rady Gminy Darłowo w sprawieograniczenia czasu funkcjonowania instalacji lub 
korzystania z urządzeń, z których emitowany hałas może negatywnie oddziaływać na środowisko na obszarze 
strefy ochronnej „A” Uzdrowiska Dąbki, gm. Darłowo stanowi załącznik nr 70 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
 
Ad. 18. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXII/186/2012 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 8 sierpnia 2012 r. w sprawie wysokości opłat za zajęcie pasa 
drogowego. Druk Nr 11/2018XLIX 
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/projekt uchwały w sprawiezmiany uchwały Nr XXII/186/2012 Rady Gminy Darłowo z dnia 8 sierpnia 2012 r. 
w sprawie wysokości opłat za zajęcie pasa drogowegostanowi załącznik  nr 71 do niniejszego protokołu/ 
  
Pan Radosław Głażewski – Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz z 
uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że ta uchwała jest na skutek podpisanego porozumienia 
o wzajemnej współpracy pomiędzy zakładem gazowniczym a gminą Darłowo w sprawie 
rozbudowy sieci gazowniczej na terenie gminy. Bardzo się cieszymy, że sieć na naszym 
terenie jest i jest stale rozwijana. Jest na terenie Dąbki, obecnie Bobolin. Będzie w tym roku 
także w Porzeczu i w Pęciszewku. Odbyło się już takie stosowne zebranie. Także będzie szła 
przez Zakrzewo, Barzowice, Drozdowo i będzie szła do Jarosławca. Tu będzie odnoga 
wykonana do Wicia, gdzie może być znaczny odbiór tego gazu. Pan wójt zachęcił 
mieszkańców do podłączania się, bo powiedział, że sam używa gazu sieciowego i uważa, że 
to jest bardzo dobre rozwiązanie. Uchwałę przedstawia dlatego, że tak jak inne gminy, w 
których to porozumienie obowiązuje i w pasie drogowym zmniejszamy stawki za 
wbudowanie urządzeń. U nas są to symboliczne miejsca, bo dróg publicznych mamy bardzo 
mało, a tylko tak możemy to określić.  
 
RadnyPiotr SzewczykowskiPrzewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
Budżetu przedstawił pozytywną opiniędotyczącą projektu uchwały.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmiany uchwały Nr XXII/186/2012 Rady Gminy Darłowo z dnia 8 sierpnia 
2012 r. w sprawie wysokości opłat za zajęcie pasa drogowego stanowi załącznik nr 72 do niniejszego protokołu/  
 
 
Radny Mirosław GałuszkiewiczPrzewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opiniędotyczącą 
projektu uchwały.  
 
/Opinia Komisji Rolnictwaw sprawiezmiany uchwały Nr XXII/186/2012 Rady Gminy Darłowo z dnia 8 sierpnia 
2012 r. w sprawie wysokości opłat za zajęcie pasa drogowegostanowi załącznik nr 73 do niniejszego protokołu/  
 
 
Radny Henryk NoworolnikPrzewodniczący Komisji Uzdrowiskowej przedstawił pozytywną 
opiniędotyczącą projektu uchwały.  
 
/Opinia Komisji Uzdrowiskowejw sprawiezmiany uchwały Nr XXII/186/2012 Rady Gminy Darłowo z dnia 8 
sierpnia 2012 r. w sprawie wysokości opłat za zajęcie pasa drogowego stanowi załącznik nr 74 do niniejszego 
protokołu/  
 
 
Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawiezmiany uchwały Nr XXII/186/2012 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 8 sierpnia 2012 r. w sprawie wysokości opłat za zajęcie pasa 
drogowego: 
W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
12 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
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0 głosów wstrzymujących 
podjęła uchwałę w sprawiezmiany uchwały Nr XXII/186/2012 Rady Gminy Darłowo z 
dnia 8 sierpnia 2012 r. w sprawie wysokości opłat za zajęcie pasa drogowego. 
 
/Uchwała Nr XLIX.485.2018 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmiany uchwały Nr XXII/186/2012 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 8 sierpnia 2012 r. w sprawie wysokości opłat za zajęcie pasa drogowego stanowi załącznik nr 75 
do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 19. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiewyrażenia zgody na przystąpienie Gminy 
Darłowo do projektu pod nazwą „Budowa szlaku kajakowego na Jeziorze Kopań” w 
ramach działania 4.9 Rozwój zasobów endogenicznych Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego na lata 2014-2020.  
Druk Nr 12/2018XLIX 
 
/projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Darłowo do projektu pod nazwą „Budowa 
szlaku kajakowego na Jeziorze Kopań” w ramach działania 4.9 Rozwój zasobów endogenicznych Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego na lata 2014-2020stanowi załącznik nr 76 do 
niniejszego protokołu/ 
  
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                              
z uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że tu pan przewodniczący także w tej sprawie działa. 
Tu jest zamierzenie utworzenia czterech punktów przesiadkowych i stacjonarnych małych 
przystani na jeziorze Kopań w ramach szlaku kajakowego. Jest to nowy program, z którego 
także startujemy z Gminą Sławno. Z Gminą Sławno startujemy na rzekę Wieprzę i Grabową. 
Tutaj startujemy sami ze stowarzyszeniem. Kolejna uchwała będzie dotyczyła wzajemnej 
współpracy. Także wniosek na dniach zostanie złożony. Jesteśmy w trakcie przygotowywania 
dokumentacji.   
 
RadnyPiotr SzewczykowskiPrzewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
Budżetu przedstawił pozytywną opiniędotyczącą projektu uchwały.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Darłowo do projektu pod nazwą 
„Budowa szlaku kajakowego na Jeziorze Kopań” w ramach działania 4.9 Rozwój zasobów endogenicznych 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego na lata 2014-2020stanowi 
załącznik nr 77 do niniejszego protokołu/  
 
 
Radny Mirosław GałuszkiewiczPrzewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opiniędotyczącą 
projektu uchwały.  
 
/Opinia Komisji Rolnictwaw sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Darłowo do projektu pod nazwą 
„Budowa szlaku kajakowego na Jeziorze Kopań” w ramach działania 4.9 Rozwój zasobów endogenicznych 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego na lata 2014-2020 stanowi 
załącznik nr 78 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
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W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawiewyrażenia zgody na przystąpienie Gminy 
Darłowo do projektu pod nazwą „Budowa szlaku kajakowego na Jeziorze Kopań” w ramach 
działania 4.9 Rozwój zasobów endogenicznych Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Zachodniopomorskiego na lata 2014-2020: 
W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
12 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących 
podjęła uchwałę w sprawiewyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Darłowo do 
projektu pod nazwą „Budowa szlaku kajakowego na Jeziorze Kopań” w ramach 
działania 4.9 Rozwój zasobów endogenicznych Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Zachodniopomorskiego na lata 2014-2020. 
 
/Uchwała Nr XLIX.486.2017 Rady Gminy Darłowo w sprawiewyrażenia zgody na przystąpienie Gminy 
Darłowo do projektu pod nazwą „Budowa szlaku kajakowego na Jeziorze Kopań” w ramach działania 4.9 
Rozwój zasobów endogenicznych Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego 
na lata 2014-2020 stanowi załącznik nr 79 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
Ad. 20. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiewyrażenia zgody na współdziałanie z innymi 
podmiotami przez zawarcie umowy partnerskiej w zakresie realizacji przedsięwzięcia 
pod nazwą „Budowa szlaku kajakowego na Jeziorze Kopań”. Druk Nr 13/2018XLIX 
 
/projekt uchwały w sprawiewyrażenia zgody na współdziałanie z innymi podmiotami przez zawarcie umowy 
partnerskiej w zakresie realizacji przedsięwzięcia pod nazwą „Budowa szlaku kajakowego na Jeziorze Kopań”  
stanowi załącznik nr 80 do niniejszego protokołu/ 
  
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                              
z uzasadnieniem. Ta uchwała dotyczy tego samego projektu. Po prostu, żeby zwiększyć 
szansę w realizacji tej inwestycji, za które są punkty w programie chcielibyśmy skorzystać z 
umowy partnerskiej, z zaangażowanym stowarzyszeniem ELMO, które współfinansuje 
dokumentacje projektową, a także podpiszemy porozumienie z Gminą Postomino o 
wzajemnej współpracy.  
 
 
RadnyPiotr SzewczykowskiPrzewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
Budżetu przedstawił pozytywną opiniędotyczącą projektu uchwały.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawiewyrażenia zgody na współdziałanie z innymi podmiotami przez zawarcie 
umowy partnerskiej w zakresie realizacji przedsięwzięcia pod nazwą „Budowa szlaku kajakowego na Jeziorze 
Kopań”  stanowi załącznik nr 81 do niniejszego protokołu/  
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Radny Mirosław GałuszkiewiczPrzewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opiniędotyczącą 
projektu uchwały.  
 
/Opinia Komisji Rolnictwaw sprawiewyrażenia zgody na współdziałanie z innymi podmiotami przez zawarcie 
umowy partnerskiej w zakresie realizacji przedsięwzięcia pod nazwą „Budowa szlaku kajakowego na Jeziorze 
Kopań” stanowi załącznik nr 82 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawiewyrażenia zgody na współdziałanie z 
innymi podmiotami przez zawarcie umowy partnerskiej w zakresie realizacji przedsięwzięcia 
pod nazwą „Budowa szlaku kajakowego na Jeziorze Kopań”: 
W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
12 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących 
podjęła uchwałę w sprawiewyrażenia zgody na współdziałanie z innymi podmiotami 
przez zawarcie umowy partnerskiej w zakresie realizacji przedsięwzięcia pod nazwą 
„Budowa szlaku kajakowego na Jeziorze Kopań”. 
 
/Uchwała Nr XLIX.487.2017 Rady Gminy Darłowo w sprawiewyrażenia zgody na współdziałanie z innymi 
podmiotami przez zawarcie umowy partnerskiej w zakresie realizacji przedsięwzięcia pod nazwą „Budowa 
szlaku kajakowego na Jeziorze Kopań”  stanowi załącznik nr 83 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 21. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawieprzyjęcia Planu działania Gminy Darłowo 
„Unikatowe walory Gminy Darłowo” wskazującego projekty oparte na endogenicznym 
potencjale obszaru gminy tworzącym produkty turystyczne. Druk Nr 14/2018XLIX 
 
/projekt uchwały w sprawieprzyjęcia Planu działania Gminy Darłowo „Unikatowe walory Gminy Darłowo” 
wskazującego projekty oparte na endogenicznym potencjale obszaru gminy tworzącym produkty turystyczne 
stanowi załącznik nr 84 do niniejszego protokołu/ 
  
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                              
z uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że plan działania Gminy Darłowo „Unikatowe walory 
Gminy Darłowo” jest to dokument pokazujący walory, miejsca historyczne w Gminie 
Darłowo opisujący te walory na terenie całej Gminy. Jednym z tych walorów jest Chata 
średniowieczna w Krupach, na która będziemy starać się uzyskać dofinansowanie z programu 
4.9 i będzie ten projekt się nazywał „Zagroda Średniowieczna w Krupach jako przykład 
unikatowego reliktu budownictwa typu saskiego na pomorzu Zachodnim”.  
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RadnyPiotr SzewczykowskiPrzewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
Budżetu przedstawił pozytywną opiniędotyczącą projektu uchwały.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawieprzyjęcia Planu działania Gminy Darłowo „Unikatowe walory Gminy 
Darłowo” wskazującego projekty oparte na endogenicznym potencjale obszaru gminy tworzącym produkty 
turystyczne stanowi załącznik nr 85 do niniejszego protokołu/  
 
 
Radny Mirosław GałuszkiewiczPrzewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opiniędotyczącą 
projektu uchwały.  
 
/Opinia Komisji Rolnictwaw sprawieprzyjęcia Planu działania Gminy Darłowo „Unikatowe walory Gminy 
Darłowo” wskazującego projekty oparte na endogenicznym potencjale obszaru gminy tworzącym produkty 
turystycznestanowi załącznik nr 86 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawieprzyjęcia Planu działania Gminy Darłowo 
„Unikatowe walory Gminy Darłowo” wskazującego projekty oparte na endogenicznym 
potencjale obszaru gminy tworzącym produkty turystyczne: 
W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
12 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących 
podjęła uchwałę w sprawieprzyjęcia Planu działania Gminy Darłowo „Unikatowe 
walory Gminy Darłowo” wskazującego projekty oparte na endogenicznym potencjale 
obszaru gminy tworzącym produkty turystyczne. 
 
/Uchwała Nr XLIX.488.2017 Rady Gminy Darłowo w sprawieprzyjęcia Planu działania Gminy Darłowo 
„Unikatowe walory Gminy Darłowo” wskazującego projekty oparte na endogenicznym potencjale obszaru 
gminy tworzącym produkty turystyczne stanowi załącznik nr 87 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 22. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawiezmiany uchwały nr XXIV.219.2016 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 13 września 2016 roku w sprawie przyjęcia Planu działania 
Gminy Darłowo wskazującego projekty oparte na endogenicznym potencjale obszaru 
gminy tworzącym produkty turystyczne. Druk Nr 15/2018XLIX 
 
/projekt uchwały w sprawiezmiany uchwały nr XXIV.219.2016 Rady Gminy Darłowo z dnia 13 września 2016 
roku w sprawie przyjęcia Planu działania Gminy Darłowo wskazującego projekty oparte na endogenicznym 
potencjale obszaru gminy tworzącym produkty turystyczne stanowi załącznik nr 88 do niniejszego protokołu/ 
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Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                              
z uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że ten plan działania został już podjęty przy okazji już 
innych przystani kajakowych. Uzupełniamy go o dodatkowe przystanie kajakowe na jeziorze 
Kopań. Jest to dokument niezbędny nam do złożenia wniosku z działania 4.9 Regionalnego 
Programu Operacyjnego.  
 
 
RadnyPiotr SzewczykowskiPrzewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
Budżetu przedstawił pozytywną opiniędotyczącą projektu uchwały.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawiezmiany uchwały nr XXIV.219.2016 Rady Gminy Darłowo z dnia 13 
września 2016 roku w sprawie przyjęcia Planu działania Gminy Darłowo wskazującego projekty oparte na 
endogenicznym potencjale obszaru gminy tworzącym produkty turystyczne stanowi załącznik nr 89 do 
niniejszego protokołu/  
 
 
Radny Mirosław GałuszkiewiczPrzewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opiniędotyczącą 
projektu uchwały.  
 
/Opinia Komisji Rolnictwaw sprawiezmiany uchwały nr XXIV.219.2016 Rady Gminy Darłowo z dnia 13 
września 2016 roku w sprawie przyjęcia Planu działania Gminy Darłowo wskazującego projekty oparte na 
endogenicznym potencjale obszaru gminy tworzącym produkty turystycznestanowi załącznik nr 90 do 
niniejszego protokołu/  
 
Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawiezmiany uchwały nr XXIV.219.2016 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 13 września 2016 roku w sprawie przyjęcia Planu działania Gminy 
Darłowo wskazującego projekty oparte na endogenicznym potencjale obszaru gminy 
tworzącym produkty turystyczne: 
W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
12 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących 
podjęła uchwałę w sprawiezmiany uchwały nr XXIV.219.2016 Rady Gminy Darłowo z 
dnia 13 września 2016 roku w sprawie przyjęcia Planu działania Gminy Darłowo 
wskazującego projekty oparte na endogenicznym potencjale obszaru gminy tworzącym 
produkty turystyczne. 
 
/Uchwała Nr XLIX.489.2017 Rady Gminy Darłowo w sprawiezmiany uchwały nr XXIV.219.2016 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 13 września 2016 roku w sprawie przyjęcia Planu działania Gminy Darłowo wskazującego 
projekty oparte na endogenicznym potencjale obszaru gminy tworzącym produkty turystyczne stanowi załącznik 
nr 91 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
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Ad. 23. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2018 
rok. Druk Nr 16/2018XLIX 
 
/projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2018 rok stanowi załącznik nr 92 do 
niniejszego protokołu/ 
  
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                              
z uzasadnieniem oraz autopoprawką. Autopoprawka wprowadza jeszcze zmiany na wniosek 
rad sołeckich.  
 
Zwiększamy dochody  o 836 934,00 zł z tytułu: 
- dotacji na realizacje zadania pn. „przebudowa drogi gminnej nr 150003Z w miejscowości 
Słowino 322 368,00 zł. Tutaj uzyskaliśmy i jesteśmy na liście o dofinansowanie.   
- podatku rolnego 250 000,00 zł. 
- dochodów rożnych wynikających z wpłat za energię, gaz, wodę i od dzierżawców mienia 
gminnego 120 000,00 zł.  
- dochodów rożnych z tytułu zwrotu za dzieci uczęszczające z innych gmin do oddziałów 
przedszkolnych na terenie naszej gminy 37 000,00 zł. 
- z tytułu utraconych dochodów 107 566,00 zł. Ten zwrot dostaliśmy z budżetu państwa.  

 
Zwiększamy wydatki z przeznaczeniem na:  
- przebudowę drogi gminnej w miejscowości Słowino 537 300,00 zł. 
- za zużycie energii w budynkach mienia gminnego 100 000,00 zł.  
- dotacje dla OSP gminnych na dofinansowanie sprzętu p.poż. wkład własny 10 000,00 zł. Tu 
dostaniemy dotację za 160 000,00 zł.  
- zakup materiałów i wyposażenia SP Stary Jarosław 25 000,00 zł. 
- sporządzenie dokumentacji na zadanie „Inwentaryzacja przyrodnicza Gminy Darłowo” 
5 300,00 zł. Koszt całości wynosi 264 550,00 zł. Tu mamy bardzo wysokie dofinansowanie 
224 867,50 zł. Koszt własny gminy jest niecałe 40 000,00 zł i tu musimy zwiększyć o 
5 300,00 zł.  

 
W ramach przeniesienia wydatków dokonano zmniejszenia na zadaniu Budowa ścieżki 
ruchowej wraz z przejściem na plażę w Uzdrowisku Dąbki, której to wykonanie będzie 
realizowane w 2019 roku, natomiast zwiększono wydatki na remonty dróg gminnych w 
wysokości 280 000,00 zł.  
 
Autopoprawka dotyczy zmian środków sołeckich: 
Sołectwa Dobiesław 500,00 zł aktywacja mieszkańców z zakupów artykułów na zakup usług. 
Sołectwo Żukowo Morskie 17 130,87 zł z zadania integracja mieszkańców i usług 
melioracyjnych na lampy solarowe i remont drogi.  
Sołectwo Dąbki 175,99 zł zadania utworzenia przystanku rowerowego na nasadzenia 
drzewek. 
 
Pan Wójt powiedział, że te środki, które przenosimy w ramach tego uzdrowiska co będzie za 
dokumentacje zapłacone w przyszłym roku uwalniamy i to będzie przeznaczone na remont 
drogi w Słowinie i na remonty dróg ogólnie.  
 
/Autopoprawka tanowi załącznik nr 93 i 94 do niniejszego protokołu/  
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RadnyPiotr SzewczykowskiPrzewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
Budżetu przedstawił pozytywną opiniędotyczącą projektu uchwały.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2018 rok stanowi załącznik nr 95 do 
niniejszego protokołu/  
 
 
Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 
2018 rok wraz z autopoprawką: 
W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
11 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
1 głosie wstrzymującym 
podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2018 rok. 
 
/Uchwała Nr XLIX.490.2017 Rady Gminy Darłowo w sprawie zmian w budżecie Gminy Darłowo na 2018 rok 
stanowi załącznik nr 96 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad. 24. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Darłowo na lata 2018-2028. Druk Nr 17/2018XLIX 
 
/projekt uchwały w sprawiezmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Darłowo na lata 2018-2028 
stanowi załącznik nr 97 do niniejszego protokołu/ 
  
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                              
z uzasadnieniem oraz autopoprawką. Pan wójt powiedział, że autopoprawka dotyczy zmiany 
wydatków bieżących, które wyniosły 45 642 248,13 zł i majątkowe 21 702 122,06 zł.  
W ramach przedsięwzięć inwestycyjnych stanowiących załącznik nr 2 dokonano zmiany i 
dokonano zmniejszenia wydatków w 2018 roku o kwotę 280 000,00 zł i zwiększono w 2019 
roku na tym samym zadaniu tą kwotę 280 000,00 zł.  
 
 
RadnyPiotr SzewczykowskiPrzewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów i 
Budżetu przedstawił pozytywną opiniędotyczącą projektu uchwały.  
 
/Opinia Komisji Budżetu w sprawiezmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Darłowo na lata 2018-
2028 stanowi załącznik nr 98 do niniejszego protokołu/  
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Pan Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący Rady zamknął dyskusję. 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawiezmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Darłowo na lata 2018-2028: 
W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych Rady Gminy Darłowo. 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
12 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących 
podjęła uchwałę w sprawiezmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Darłowo 
na lata 2018-2028. 
 
/Uchwała Nr XLIX.491.2017 Rady Gminy Darłowo w sprawiezmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Darłowo na lata 2018-2028 stanowi załącznik nr 99 do niniejszego protokołu/ 
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 

Pani Sołtys Sołectwa Wicie powiedziała, że rozmawiała z panem radnym na przerwie 
odnośnie odwoływania imprez plenerowych i animacji letnich wakacyjnych w miejscowości 
Wicie. Taki kalendarz jest, przyjmowała go rada sołecka tak jak co roku przygotowujemy 
takie animacje. One są skierowane przede wszystkim do przybywających gości ale też 
oczywiście do mieszkańców i inwestorów i są to bardzo pozytywnie odbierane imprezy. Taki 
kalendarz imprez rada sołecka przygotowała w lutym i teraz ponieważ nie mamy tego 
miejsca, ponieważ te miejsce zostało przekazane przez pana wójta jako taka baza, zaplecze 
pod inwestycje budowy ścieżki rowerowej i tam stoi sprzęt. Pani Sołtys powiedziała, że nie 

Ad. 25.  
Wolne wnioski. 
W tym punkcie głos zabrali: 
 
Pan radny Henryk Ignatowicz powiedział, że dotarł do niego taki sygnał, a jest zwolennikiem 
zasady, że jeżeli coś się robi w danej miejscowości to ma o tym wiedzieć sołtys. Pan radny 
zapytał panią Sołtys Sołectwa Wicie czy ma w jej imieniu poruszyć ten temat. Mówca 
powiedział, że nie chciałby być adwokatem w tej sprawie i nie jest radnym z tego terenu. Czy 
mam pani upoważnienie? Bo rozmawialiśmy na ten temat. 
 
Pan Sołtys Sołectwa Wicie powiedziała, że w sumie zawsze chciała mieć adwokata, ale może 
będzie krócej jak sama to wyjaśni.  
 
Pan radny Henryk Ignatowicz powiedział, że nieszczęsne rozdawanie jabłek u nas przy 
gminie, niestety spotkał się z panią Anią, która twierdzi, że bardzo się napracowała a radni z 
okna się podśmiewali i on miedzy innymi też. Pan radny powiedział, że nie zdawał sobie 
sp rawy z wagi tego p rob lemu  i myśli,  że n a p rzyszło ść trzeb a u stalić jak ieś zasady jasn e i 
czytelne, żeby to się może nie odbywało u nas. Pan radny powiedział, że trochę z panem 
wójtem rozmawiał na ten temat. Ktoś czegoś nie domówił i wydaje się, że problem rozwiązać 
się da tak żeby może nie tu, nie u nas.  
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mają innego takiego miejsca, ponieważ potrzebne jest im przyłącze do sieci energii 
elektrycznej. Mówczyni powiedziała, że przykro jej jest bardzo ze względu nawet na tych 
dostawców, który są z nimi od lat. Mówczyni powiedziała, że teraz po prostu będą 
odwoływać sukcesywnie mówiąc dlaczego. Muszą zrezygnować. Trzeba zwolnić artystów i 
przeprosić wszystkich. Mówczyni powiedziała, że dlatego będą informować zawsze przed 
każdą imprezą, która nie będzie mogła odbyć na dwa tygodnie o przyczynach. Ten plac 
wydaje nam się, że niepotrzebnie został oddany, bo te maszyny mogły stać na drugim również 
oddanym tej firmie placu. Abstrahując od tych imprez, czy tej całej animacji, to jest to po 
prostu bardzo fajne miejsce ten plac. Pani sołtys powiedziała, że zadano jej pytanie czy to 
było konsultowane i skąd się wywiązała ta dyskusja. Mówczyni powiedziała, że nie było to 
konsultowane.  
 
Pan wójt odnośnie tego powiedział, że rzeczywiście ten plac wspólnie z urzędem 
marszałkowskim, który jest realizatorem, uzgodniony, że firma musi gdzieś przecież trzymać 
ten sprzęt i rzeczywiście tak to było uzgodnione. Pan wójt zapewnił, że gminne imprezy 
odbędą się w Wiciu i będą się działy tam, gdzie rok temu i tu gmina nie przewiduje żadnych 
odwoływań. Na zebraniu, które odbyło się w Wiciu mieliśmy taki zarzut, że gmina tu nie 
wspiera rady sołeckiej, że tylko te 500 zł tak jak każdemu innemu sołtysowi tutaj przeznacza. 
Szkoda, że tutaj nie ma pani sołtys z Dąbek bo tez może powiedzieć, że też tylko wspiera w 
wysokości 500 zł tak jak każdego innego sołtysa. Dlatego jest fundusz sołecki i można sobie 
przeznaczyć na organizację tych imprez. Zarówno w Wiciu jak i w Dąbkach czy w Bobolinie 
ci przedsiębiorcy też włączają się i organizują szereg imprez. Nie wszystkie imprezy, które 
organizowane są w Dąbkach są to imprezy przez gminę organizowane. Organizują się 
przedsiębiorcy przy pomocy tutaj tez zaangażowania rady sołeckiej i sołtysa, robią to dla 
własnych wczasowiczów.  
 
Pan radny Henryk Ignatowicz powiedział, że chodziło mu o to, żeby sołtys o tym wiedział.  
 
Pani Sołtys Sołectwa Wicie powiedziała, że zarzutu nie było, bo to tylko stwierdzenie, że nie 
stać nas. Jedna z pań jako mieszkanka tej miejscowości zapytała czy możemy zorganizować 
dla gości, którzy przebywają w czerwcu. Czerwiec jest pełnym miesiącem u nas wakacyjnym. 
Stwierdziliśmy, że po prostu nie stać nas ponieważ dofinansowanie ze strony gminy tych 
wszystkich imprez, takich imprez wakacyjnych, które organizuje rada sołecka mamy pięć i 
finansowane są wyłącznie z jakiś wypracowanych przez tą radę sołecką pieniędzy i z moich 
prywatnych pieniędzy. Dlatego stwierdziliśmy, że jeżeli chodzi o wsparcie finansowe to nie 
mamy takiego wsparcia. Natomiast ogromnym wsparciem jest wsparcie, że przyjdą 
właściciele ośrodków i ustawią stoliki, czy namiot, czy coś tam jeszcze.  
 
Pan wójt powiedział, że się nie tak do końca z tym zgadza, ale nie będziemy tu polemizować, 
bo uważa, że dużym wsparciem są organizowane przez gminę imprezy na które idą znaczne 
środki finansowe, bo jedna impreza nie kosztuje tysiąc złotych tylko znacznie, znacznie 
więcej.  
 
Pani Sołtys Sołectwa Wicie powiedziała, że każda impreza generuje kilka tysięcy złotych. To 
nie są imieniny dla cioci. Do tej pory była organizowana przez Gminę był to jeden koncert. 
No i organizowany jest Folk Wicie, natomiast nie ma tam zarezerwowanych miejsc dla 
naszych gości.  
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Pan wójt powiedział, że całkiem inne wrażenie miał na zebraniu, gdzie wręcz jedna pani się 
pytała kiedy będzie Folk. Tu mamy właśnie takie różnice bo na zebraniu było całkiem inaczej 
wśród osób, które tam były.  
 
Pani Sołtys powiedziała, że na zebraniu to była jedna pani, która poprosiła o dodatkową 
imprezę w czerwcu i powiedziała, że bardzo jej się podoba, że jest coś folkowego, coś 
regionalnego. Natomiast to nie jest zarzut. Impreza folkowa jest świetną imprezą, tylko nie 
ma tam po prostu fizycznie miejsca dla naszych gości, bo przyjeżdżają zespoły i jedne zespół, 
który robi taki folkowy wieczór i goście którzy są w miejscowości mogą tam uczestniczyć i 
bardziej się zaangażować, usiąść, potańczyć. Natomiast zespoły przybywają tak licznie, że 
zajmują i rozumie, że zajmują i to nie jest żaden zarzut.  
 
Pan radny Michał Górski powiedział, że przysłuchując się oby tym wypowiedziom dostrzega 
tutaj rację zarówno pani sołtys jak i rację pana wójta. Pan radny powiedział, że wydaje mu 
się, że tutaj warto pochylić się na tym problemem wcześniejszych konsultacji, o których tu też 
była mowa, a być może uda się nie doprowadzić do takich sytuacji, które są w tej chwili.  
 
Pani Sołtys Sołectwa Dobiesław powiedziała, że chciałaby się tutaj odnieść do wypowiedzi 
pani Sołtys z Wicia, ponieważ z racji tego, że też osobiście śpiewa w zespole i jest na tym 
Folk w Wiciu zawsze. Folk to jest to bardzo sympatyczna impreza, niemniej jednak wydaje 
się, że tam nie jest tak dużo tych zespołów. Są to nasze gminne tylko zespoły i góra dwa lub 
trzy zespoły, która są zapraszane, takie prestiżowe zespoły, przy których naprawdę ludzie się 
mogą bawić i tam można zorganizować. Tam jest miejsca dosyć, tylko trzeba może lepszej 
organizacji. Można się zastanowić na lepszym zagospodarowaniem tego terenu i byłoby nam 
bardzo miło, gdybyśmy się częściej widywali na tej imprezie.  
 
Pani Sołtys Sołectwa Wicie powiedziała, że nie występuje także … 
 
Pani Sołtys Dobiesławia powiedziała, że ale jako sołtys, jako gospodarz tej wsi byłoby bardzo 
miło.  
 
Pani Sołtys Sołectwa Wicie powiedziała, że jest na każdej imprezie. Być może ta impreza 
odbędzie się na większym terenie w tym roku i będzie rzeczywiście można pogodzić 
wszystko.  
 
Pani Sołtys Sołectwa Dobiesław powiedziała, że myśli, żeby nie robić takiej imprezy jak do 
tej pory było. Mówczyni powiedziała o swoim doświadczeniu, wyjazdach do Jarosławca, 
gdzie się również śpiewa dla wczasowiczów. Mówczyni powiedziała, że można zrobić jakąś 
nagrodę wójta ewentualnie. A bardzo byłoby miło, gdyby przyszli wczasowicze i zrobić taką 
nagrodę, żeby oni decydowali oklaskami który zespół im się bardzo podobał. To byłoby 
bardzo fajne. Ta impreza jest naprawdę bardzo fajna. Wytypowanie jednego zespołu byłoby 
bardzo trudne i byłoby kością niezgody pomiędzy tymi zespołami, zważywszy na to, że są to 
osoby w tych zespołach niestety nie takie młode. 
 
Pani radna Justyna Osses zapytała o akcję zbiórki makulatury, czy będzie ta akcja za drzewka, 
czy ta tylko w szkołach?  
 
Pani Izabela Sielska Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i 
Rolnictwa powiedziała, że dopiero zakończyliśmy akcje dla dzieci w szkłach. W przyszłym 
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tygodniu ogłoszony zostanie konkurs „Drzewko za makulaturę”. Finał będzie jesienią tego 
roku.  
 
Pan radny Henryk Ignatowicz żartobliwie powiedział, że jest tych uchwał, przez cztery lata 
się ich nazbierało.  
 
Pan przewodniczący powiedział, że to jest kategoria archiwalna A i nie byłoby to możliwe.  
 
Pan wójt powiedział, że zdobywca pierwszego miejsca w szkole dwie tony makulatury zebrał.  
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.  26.         
Zakończenie sesji. 

Wobec wyczerpania tematów ustalonego porządku obrad XLIX sesji VII kadencji 
Rady Gminy Darłowo – Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął 
obrady o godzinie 1115 w dniu 21 czerwca 2018 roku. 
/Dokładny przebieg sesji znajduje się w stenogramie sesji/ 

Obradom przewodniczył: 
PrzewodniczącyRady Gminy Darłowo 

    
        Grzegorz Hejno 
Sekretarz obrad:  
Radny Rady Gminy Darłowo 
 
Michał Górski  
 
 
 
 
Protokół sporządziła: 
Iwona Kowalska KierownikBiura Rady 
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w dniu 21 czerwca 2018 roku na XLIX sesji VII kadencji Rady Gminy Darłowo 

  
 
 
 
 
 
L.
p. 

 
 
 
 
 
 
Imię i nazwisko radnego 

U
ch

w
ał

a 
N

r 
X

L
IX

.4
77

.2
01

8 
w

 sp
ra

w
ie

 ro
zp

at
rz

en
ia

 i 
za

tw
ie

rd
ze

ni
a 

sp
ra

w
oz

da
ni

a 
fin

an
so

w
eg

o 
or

az
 sp

ra
w

oz
da

ni
a 

z 
w

yk
on

an
ia

 b
ud

że
tu

 G
m

in
y 

D
ar

ło
w

o 
za

 2
01

7 
ro

k 

U
ch

w
ał

a 
N

r 
X

L
IX

.4
78

.2
01

8 
w

 sp
ra

w
ie

 u
dz

ie
le

ni
a 

ab
so

lu
to

riu
m

 W
ój

to
w

i G
m

in
y 

D
ar

ło
w

o 
za

 2
01

7 
ro

k 

U
ch

w
ał

a 
N

r 
X

L
IX

.4
79

.2
01

8 
w

 sp
ra

w
ie

 u
ch

w
ał

y 
zm

ie
ni

aj
ąc

ej
 u

ch
w

ał
ę 

N
r X

X
V

.2
33

.2
01

6 
R

ad
y 

G
m

in
y 

D
ar

ło
w

o 
z 

dn
ia

 1
7 

pa
źd

zi
er

ni
ka

 2
01

6 
ro

ku
 w

 sp
ra

w
ie

 
do

pu
sz

cz
en

ia
 z

ap
ła

ty
 p

od
at

kó
w

 st
an

ow
ią

cy
ch

 d
oc

ho
dy

 
bu

dż
et

u 
G

m
in

y 
D

ar
ło

w
o 

za
 p

om
oc

ą 
in

ne
go

 in
st

ru
m

en
tu

 
pł

at
ni

cz
eg

o 

U
ch

w
ał

a 
N

r 
X

L
IX

.4
80

.2
01

8 
w

 sp
ra

w
ie

 w
yr

aż
en

ia
 z

go
dy

 n
a 

na
by

ci
e 

w
 d

ro
dz

e 
da

ro
w

iz
ny

 n
a 

rz
ec

z 
G

m
in

y 
D

ar
ło

w
o 

ni
er

uc
ho

m
oś

ci
 st

an
ow

ią
ce

j w
ła

sn
oś

ć 
os

ob
y 

fiz
yc

zn
ej

 i 
pr

aw
ne

j  

U
ch

w
ał

a 
N

r 
X

L
IX

.4
81

.2
01

8 
w

 sp
ra

w
ie

pr
zy

zn
an

ia
 d

ot
ac

ji 
na

 
pr

ac
e 

ko
ns

er
w

at
or

sk
ie

, r
es

ta
ur

at
or

sk
ie

 i 
ro

bo
ty

 b
ud

ow
la

ne
 

pr
zy

 z
ab

yt
ku

 w
pi

sa
ny

m
 d

o 
re

je
str

u 
za

by
tk

ów
 

U
ch

w
ał

a 
N

r 
X

L
IX

.4
82

.2
01

8 
w

 sp
ra

w
ie

za
sa

d 
ud

zi
el

an
ia

 
ro

zm
ia

ru
 o

bn
iż

ek
 o

ra
z 

pr
zy

zn
aw

an
ia

 z
w

ol
ni

en
ia

 o
d 

re
al

iz
ac

ji 
ty

go
dn

io
w

eg
o 

ob
ow

ią
zk

ow
eg

o 
w

ym
ia

ru
 g

od
zi

n 
za

ję
ć 

na
uc

zy
ci

el
om

, k
tó

ry
m

 p
ow

ie
rz

on
o 

sta
no

w
is

ko
 k

ie
ro

w
ni

cz
e 

U
ch

w
ał

a 
N

r 
X

L
IX

.4
83

.2
01

8 
w

 sp
ra

w
ie

us
ta

le
ni

a 
R

eg
ul

am
in

u 
w

yn
ag

ra
dz

an
ia

 n
au

cz
yc

ie
li 

za
tru

dn
io

ny
ch

 w
 sz

ko
ła

ch
 

pr
ow

ad
zo

ny
ch

 p
rz

ez
 G

m
in

ę 
D

ar
ło

w
o 

U
ch

w
ał

a 
N

r 
X

L
IX

.4
84

.2
01

8 
w

 sp
ra

w
ie

 o
gr

an
ic

ze
ni

a 
cz

as
u 

fu
nk

cj
on

ow
an

ia
 in

sta
la

cj
i l

ub
 k

or
zy

sta
ni

a 
z 

ur
zą

dz
eń

, z
 

kt
ór

yc
h 

em
ito

w
an

y 
ha

ła
s m

oż
e 

ne
ga

ty
w

ni
e 

od
dz

ia
ły

w
ać

 n
a 

śr
od

ow
isk

o 
na

 o
bs

za
rz

e 
str

ef
y 

oc
hr

on
ne

j „
A

” 
U

zd
ro

w
is

ka
 

D
ąb

ki
, g

m
. D

ar
ło

w
o 

U
ch

w
ał

a 
N

r 
X

L
IX

.4
85

.2
01

8 
w

 sp
ra

w
ie

zm
ia

ny
 u

ch
w

ał
y 

N
r 

X
X

II/
18

6/
20

12
 R

ad
y 

G
m

in
y 

D
ar

ło
w

o 
z 

dn
ia

 8
 si

er
pn

ia
 2

01
2 

ro
ku

 w
 sp

ra
w

ie
 w

ys
ok

oś
ci

 o
pł

at
 z

a 
za

ję
ci

e 
pa

sa
 d

ro
go

w
eg

o 

U
ch

w
ał

a 
N

r 
X

L
IX

.4
86

.2
01

8 
w

 sp
ra

w
ie

w
yr

aż
en

ia
 z

go
dy

 n
a 

pr
zy

st
ąp

ie
ni

e 
G

m
in

y 
D

ar
ło

w
o 

do
 p

ro
je

kt
u 

po
d 

na
zw

ą 
„B

ud
ow

a 
sz

la
ku

 k
aj

ak
ow

eg
o 

na
 Je

zi
or

ze
 K

op
ań

” 
w

 ra
m

ac
h 

dz
ia

ła
ni

a 
4.

9 
Ro

zw
ój

 z
as

ob
ów

 e
nd

og
en

ic
zn

yc
h 

R
eg

io
na

ln
eg

o 
Pr

og
ra

m
u 

O
pe

ra
cy

jn
eg

o 
W

oj
ew

ód
zt

w
a 

Za
ch

od
ni

op
om

or
sk

ie
go

 n
a 

la
ta

 2
01

4-
20

20
 

U
ch

w
ał

a 
N

r 
X

L
IX

.4
87

.2
01

8 
w

 sp
ra

w
ie

w
yr

aż
en

ia
 z

go
dy

 n
a 

w
sp

ół
dz

ia
ła

ni
e 

z 
in

ny
m

i p
od

m
io

ta
m

i p
rz

ez
 z

aw
ar

ci
e 

um
ow

y 
pa

rtn
er

sk
ie

j w
 z

ak
re

si
e 

re
al

iz
ac

ji 
pr

ze
ds

ię
w

zi
ęc

ia
 p

od
 n

az
w

ą 
„B

ud
ow

a 
sz

la
ku

 k
aj

ak
ow

eg
o 

na
 Je

zi
or

ze
 K

op
ań

” 

U
ch

w
ał

a 
N

r 
X

L
IX

.4
88

.2
01

8 
w

 sp
ra

w
ie

pr
zy

ję
ci

a 
Pl

an
u 

dz
ia

ła
ni

a 
G

m
in

y 
D

ar
ło

w
o 

„U
ni

ka
to

w
e 

w
al

or
y 

G
m

in
y 

D
ar

ło
w

o”
 w

sk
az

uj
ąc

eg
o 

pr
oj

ek
ty

 o
pa

rte
 n

a 
en

do
ge

ni
cz

ny
m

 
po

te
nc

ja
le

 o
bs

za
ru

 g
m

in
y 

tw
or

zą
cy

m
 p

ro
du

kt
y 

tu
ry

sty
cz

ne
 

U
ch

w
ał

a 
N

r 
X

L
IX

.4
89

.2
01

8 

U
ch

w
ał

a 
N

r 
X

L
IX

.4
90

.2
01

8 
w

 sp
ra

w
ie

zm
ia

n 
w

 b
ud

że
ci

e 
G

m
in

y 
D

ar
ło

w
o 

na
 2

01
8 

ro
k 

w
 sp

ra
w

ie
 z

m
ia

ny
 u

ch
w

ał
y 

nr
 

X
X

IV
.2

19
.2

01
6 

R
ad

y 
G

m
in

y 
D

ar
ło

w
o 

z 
dn

ia
 1

3 
w

rz
eś

ni
a 

20
16

 r.
 w

 sp
ra

w
ie

 p
rz

yj
ęc

ia
 P

la
nu

 d
zi

ał
an

ia
 G

m
in

y 
D

ar
ło

w
o 

w
sk

az
uj

ąc
eg

o 
pr

oj
ek

ty
 o

pa
rte

 n
a 

en
do

ge
ni

cz
ny

m
 p

ot
en

cj
al

e 
ob

sz
ar

u 
gm

in
y 

tw
or

zą
cy

m
 p

ro
du

kt
y 

tu
ry

sty
cz

ne
 

U
ch

w
ał

a 
N

r 
X

L
IX

.4
91

.2
01

8 
w

 sp
ra

w
ie

zm
ia

ny
 W

ie
lo

le
tn

ie
j 

Pr
og

no
zy

 F
in

an
so

w
ej

 G
m

in
y 

D
ar

ło
w

o 
na

 la
ta

 2
01

8-
20

28
 

1. Dariusz Bańczewski - - - - - - - - - - - - - - - 
2. Waldemar Bonk Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
3. Robert Ciszek  Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
4. Sławomir Dobrzański Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
5. Mirosław Gałuszkiewicz Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
6. Michał Górski  Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z W Z 
7. Grzegorz Hejno  Z Z Z Z Z Z Z W Z Z Z Z Z Z Z 
8. Henryk Ignatowicz Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
9. Wiesław Moskwa Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
10. Henryk Noworolnik Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
11. Justyna Osses Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
12. Łukasz Robak  - - - - - - - - - - - - - - - 
13 Edmund Surdel - - - - - - - - - - - - - - - 
14. Piotr Szewczykowski Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
15. Antoni Szynkowski Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
                 
Za                                         (Z) 12 12 12 12 12 12 12 11 12 12 12 12 12 11 12 
Przeciw                                (P) 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Wstrzymujący się             (W) 0 0 0 0 0 0 0 1 0 0 0 0 0 1 0 
Nieobecny                            (-) 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 3 
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